
PROTOKÓŁ Nr XLVI/2022
z SESJI RADY MIASTA odbytej w dniu 23 czerwca 2022 r.

Sesję rozpoczęto o godz. 13.00.
W sesji udział wzięło 22 radnych na ogólna liczbę 23.

1. Otwarcie Sesji.
2. Zmiany, uzupełnienia porządku obrad.
3. Zatwierdzenie protokołu z Sesji Rady Miasta z dnia 26 maja 2022 r.
4. Uhonorowanie osób zasłużonych dla Miasta Siemianowice Śląskie.
5. Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym.
6. Skargi, wnioski i petycje wpływające do Rady Miasta.
7. Raport o stanie Miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok.
a. przedstawienie raportu o stanie Miasta Siemianowice Śląskie za rok 2021
b.  debata nad raportem
c.  podjęcie uchwały 1/XLVI/2022 w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Siemianowice           
Śląskie wotum zaufania
8. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego
a. odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich o wykonaniu budżetu 
Miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi 
Miasta za 2021 rok
b. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o przedłożonym przez 
Prezydenta Miasta Siemianowice Śląskie sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 rok wraz
z informacją o stanie mienia komunalnego
c. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich
d. podjęcie uchwał w sprawie:
2/XLVI/2022 – rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Siemianowice 
Śląskie za 2021 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta Siemianowice Śląskie za 2021 
rok
3/XLVI/2022 –  udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie
9. Podjęcie uchwał.
8a/XLVI/2022 – zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 – 2035 - wraz
z autopoprawką
9a/XLVI/2022 – zmian budżetu miasta na 2022 rok - wraz z autopoprawką 
4/XLVI/2022 – zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 
w mieście Siemianowice Śląskie
5/XLVI/2022 – uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dzielnicy 
Srokowiec w Siemianowicach Śląskich – wycofana z porządku obrad
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6/XLVI/2022 - zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Terapii Uzależnień i Współuzależnienia w Siemianowicach Śląskich za rok 2021
7/XLVI/2022 - zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Lecznictwa Psychiatrycznego w Siemianowicach Śląskich za rok 2021
10.  Przyjęcie planu pracy Rady Miasta na II półrocze 2022 r.
11.  Przyjęcie terminarzy posiedzeń i planów pracy Komisji stałych Rady Miasta na II półrocze 
2022 r.
12. Powołanie Komisji Uchwał na II półrocze 2022 roku.
13. Sprawy informacyjne.
14. Zamknięcie obrad Sesji.

Ad. 1
Otwarcie Sesji.
Przewodniczący Rady Miasta Pan Adam Cebula otworzył XLVI Sesję Rady Miasta Siemianowic 
Śląskich zwołaną zgodnie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym
(t. j. Dz. U. z 2022 r., poz. 559 z późn. zm.) i stwierdził na podstawie wykazu obecności 
generowanego z systemu, że Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.

Przywitał: dr n. med. Panią Joannę Bon – Bałazińską, Zastępcę  Śląskiego Komendanta 
Wojewódzkiego  Państwowej Straży Pożarnej Pana Rafała Świerczka, Komendanta Miejskiego 
Państwowej Straży Pożarnej w Siemianowicach Śląskich Pana Jacka Szczypiorskiego, Zastępcę 
Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Siemianowicach Śląskich Pana Grzegorza 
Pyrchla,  Dyrektora Szpitala Miejskiego dr Zygmunta Klosę, Naczelnik Wydziału Spraw 
Obywatelskiech Panią Karinę Chrzanowską, Miejskiego Rzecznika Konsumentów Panią Beatę 
Zwyrtek, Prezydenta Miasta Pana Rafała Piecha, I Zastępcę Prezydenta Miasta Panią Agnieszkę 
Gładysz, II Zastępcę Prezydenta Miasta Panią Martę Suchanek-Bijak, Sekretarza Miasta Pana 
Adama Skowronka, Skarbnika Miasta Panią Katarzynę Chrapek - Rogowską oraz Naczelników 
Wydziałów, Kierowników Referatów, pracowników Urzędu Miasta, mieszkańców oraz radnych. 

Przewodniczący Rady Miasta przypomniał, iż w skład Komisji Uchwał wchodzą: Pani Aleksandra 
Krążek, Pani Barbara Patyk-Płuciennik, Pan Bartłomiej Pieczykolan, Pan Tomasz Nowara, Pan 
Łukasz Rosicki.

Ad. 2
Zmiany, uzupełnienia porządku obrad.
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Prezydent Miasta w terminie 7 dni w dniu 
15.06.2022r. skierował pod obrady Rady Miasta projekt uchwały nr 8/XLVI/2022 w sprawie  
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 – 2035 oraz projekt uchwały nr 9/XLVI/2022 
w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok.

Wprowadzenie ww. uchwał  do porządku obrad  nie wymagało głosowania.
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Radni powyższe projekty uchwał otrzymali. 
Uchwały były przedmiotem obrad Komisji: Polityki Społecznej, Rozwoju Miasta i Inwestycji oraz 
Finansowo – Budżetowej.

Przewodniczący Rady Miasta zaproponował, aby ww. projekty uchwał były procedowane na 
początku punktu nr 9 porządku obrad.

Ponadto Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w dniu 21.06.2022 r. Prezydent Miasta 
zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały nr  8/XLVI/2022 w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2022 – 2035 oraz do projektu uchwały nr 9/XLVI/2022 w sprawie 
zmian budżetu miasta na 2022 rok.

Radni powyższe autopoprawki otrzymali.

Radny Jan Nycz zwrócił się z wnioskiem o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały nr 
5/XLVI/2022 – uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dzielnicy 
Srokowiec w Siemianowicach Śląskich.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek Radnego Jana Nycza dotyczący 
wycofania z porządku obrad projektu uchwały nr 5/XLVI/2022 – uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dzielnicy Srokowiec w Siemianowicach Śląskich
głosowanie:
za              -          22
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła decyzję o wycofaniu z porządku 
obrad sesji projektu uchwały nr 5/XLVI/2022 – uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dzielnicy Srokowiec w Siemianowicach Śląskich.

Innych propozycji zmian porządku obrad nie zgłoszono.

Ad. 3
Zatwierdzenie protokołu z Sesji Rady Miasta z dnia 26 maja 2022 r.
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że nie wpłynęły uwagi do protokołu z dnia
26 maja 2022 r.
Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie zatwierdzenie protokołu z sesji Rady Miasta
z dnia 26 maja 2022 r. 
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głosowanie:
za              -          22
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta zatwierdziła protokół z sesji Rady Miasta z 
dnia 26 maja 2022 r. 

Ad. 4
Uhonorowanie osób zasłużonych dla Miasta Siemianowice Śląskie.
Prezydent Miasta Pan Rafał Piech wręczył Medal Złoty za Długoletnią Służbę Pani Karinie 
Chrzanowskiej Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich oraz Pani Beacie Zwyrtek Miejskiemu 
Rzecznikowi Konsumentów.
Ponadto Przewodniczący Rady Miasta przekazał dyplom „Zasłużony dla Siemianowic Śląskich”  
przyznany uchwałą Rady Miasta Siemianowic Śląskich nr 504/2022 z dnia 26 maja 2022 roku  Pani 
dr n. med. Joannie Bon – Bałazińskiej. Medal Prezydenta Miasta Siemianowice Śląskie Pani 
Agnieszce Gładysz I Zastępcy Prezydenta Miasta został wręczony przez Prezydenta Miasta.
Głos zabrała Pani Agnieszka Gładysz I Zastępca Prezydenta Miasta

Następnie Prezydent Miasta Pan Rafał Piech wręczył Odznaczenie Prezydenta Za Zasługi na Rzecz 
Rozwoju Miasta Siemianowice Śląskie Panu St. bryg. mgr inż. Rafałowi Świerczkowi.
W dalszej części głos zabrali:  Zastępca  Śląskiego Komendanta Wojewódzkiego  Państwowej Straży
Pożarnej Pan Rafał Świerczek, Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej
w Siemianowicach Śląskich Pan Jacek Szczypiorski, Prezydent Miasta Pan Rafał Piech.

Przewodniczący Rady Miasta ogłosił 5 minut przerwy w obradach sesji.

Ad. 5
Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym.
Prezydent Miasta Rafał Piech złożył informację z działalności w okresie międzysesyjnym.

Ad. 6
Skargi, wnioski i petycje wpływające do Rady Miasta.
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w dniu 6 czerwca 2022 roku wpłynęła do Rady 
Miasta skarga jednego z rodziców dziecka uczęszczającego do Przedszkola nr 6 dotycząca 
organizacji koncertu z okazji Dnia Matki.
Ponadto Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w dniu 9 czerwca 2022 roku wpłynęły do 
Rady Miasta dwie skargi Stowarzyszenia Kogutorium z Jaworzna, na nienależyte wykonywanie 
obowiązków przez Dyrektora Przedszkola Nr 6 w Siemianowicach Śląskich. Skargi dotyczyły 
nieprawidłowości w BIP-ie oraz upublicznienia list kandydatów zakwalifikowanych
i niezakwalifikowanych w postępowaniu rekrutacyjnym.
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Przedmiotowe skargi Radni otrzymali.

Dyskusja:
Pan Maciej Bieniak – Radca Prawny
Pan Andrzej Gościniak 

Przewodniczący Rady Miasta zaproponował przekazanie skargi dotyczącej organizacji koncertu
z okazji Dnia Matki w Przedszkolu nr 6 zgodnie z kompetencjami do Kuratorium Oświaty 
Delegatura w Bytomiu.
Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie przekazanie skargi dotyczącej organizacji 
koncertu z okazji Dnia Matki w Przedszkolu nr 6 zgodnie z kompetencjami do Kuratorium Oświaty 
Delegatura w Bytomiu
głosowanie:
za              -          22
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta postanowiła przekazać skargę dotyczącą 
organizacji Dnia Matki w Przedszkolu nr 6 zgodnie z kompetencjami do Kuratorium Oświaty 
Delegatura w Bytomiu.

Przewodniczący Rady Miasta zaproponował przekazanie skargi dotyczącej upublicznienia list 
kandydatów zakwalifikowanych i niezakwalifikowanych w postępowaniu rekrutacyjnym zgodnie
z kompetencjami do Kuratorium Oświaty Delegatura w Bytomiu.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie przekazanie skargi dotyczącej upublicznienia 
list kandydatów zakwalifikowanych i niezakwalifikowanych w postępowaniu rekrutacyjnym 
zgodnie z kompetencjami do Kuratorium Oświaty Delegatura w Bytomiu
głosowanie:
za              -          22
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta postanowiła przekazać skargę dotyczącą 
upublicznienia list kandydatów zakwalifikowanych i niezakwalifikowanych w postępowaniu 
rekrutacyjnym zgodnie z kompetencjami do Kuratorium Oświaty Delegatura w Bytomiu.

Przewodniczący Rady Miasta zaproponował przekazanie skargi dotyczącej nieprawidłowości
w BIPie do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.
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Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie przekazanie skargi dotyczącej 
nieprawidłowości w BIPie do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
głosowanie:
za              -          22
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta postanowiła przekazać skargę dotyczącą
nieprawidłowości w BIPie do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Ad. 7
Raport o stanie Miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok.
a) przedstawienie raportu o stanie Miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok.
Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Szanowni Państwo realizując punkt 7 przechodzimy do ppkt a - przedstawienie raportu o stanie 
Miasta Siemianowice Śląskie, Panie Prezydencie udzielam głosu.

Prezydent Miasta Rafał Piech: 
Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, pozwoliłem sobie przygotować prezentację żeby te 
najważniejsze, moi drodzy, jeszcze raz wyłożyć tutaj, bo Państwo zapewne zapoznaliście się 
z raportem, nie chciałbym przeciągać i jeszcze raz jak gdyby powtarzać się z tymi danymi, które 
analizowaliście. Pozwólcie, że te najważniejsze rzeczy teraz przedstawię. Oczywiście tutaj będzie 
autopoprawka, tutaj wkradł się błąd, podaliśmy tutaj szkołę podstawową 13 przy ul. Lipowej, 
powinno być SP 20 przy ul. Lipowej. To zostało przez Państwa Radnych wyłapane, dziękujemy za tą
uwagę. Bardzo proszę o prezentację. 
Moi drodzy rok 2021 wiemy, że był rokiem trudnym dla nas wszystkich, cała ta sytuacja odbiła się 
również na funkcjonowaniu siemianowickiego samorządu, na wielu inwestycjach, które zostały 
wyhamowane albo były też wydłużone w czasie, więc, że dwa lata, ten rok, który jest dla nas  
najistotniejszy rok 2021 też był trudny, choć zobaczcie jak przeszliśmy w miarę stabilnie przez ten 
rok 2021. Moi drodzy jeżeli chodzi o wypływ mieszkańców, faktycznie społeczeństwo się starzeje 
i myślę, że lepiej nie będzie tylko coraz gorzej, będzie coraz mniej urodzeń, zresztą widzimy to, że 
te programy, które były, wszyscy mieliśmy nadzieję, absolutnie nie chcę tutaj tego krytykować, bo 
uważam, że program 500 plus był i jest dobrym programem, bo to ogromne wsparcie dla Polaków, 
ale myślę, że jak przypominacie sobie tą prezentację, którą Wam przedstawiłem z kadencji 2014-
2018, gdzie można powiedzieć, że przebudowaliśmy wspólnie to miasto, zrealizowaliśmy 404 
inwestycje nie zadłużając przy tym miasta, to jest sztuka moi drodzy i z tego musimy się cieszyć, 
a nie z sytuacji kiedy rozdaje się publiczne środki a zadłużenie państwa jest rekordowe w historii 
narodu polskiego. A to taka tylko dygresja. Więc moi drodzy starzejemy się, te dane są 
zatrważające i faktycznie, muszę powiedzieć, że w Siemianowicach Śląskich udało nam się trochę 
ten proces wyhamować, faktycznie lata 2012, 2013, 2014 jeszcze 2015 one były trudne, dzisiaj 
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mamy też duży napływ mieszkańców, młodych rodzin, gdzie Siemianowice stały się bardzo 
atrakcyjnym miejscem dla rodzin, małżeństw z małymi dziećmi, jest zielono, jest pięknie, w tym 
kierunku poszliśmy i to się przyjęło, miasto na weekend i na całe życie, ale pomimo tego niestety 
liczba mieszkańców z roku na rok nam spada. Jeżeli chodzi o liczbę urodzeń, moi drodzy tutaj też 
jest podobnie 471, 440. Można powiedzieć, że mamy wspaniały zespół lekarzy, wspaniałego 
ordynatora i bardzo dużo matek, które spodziewają się dziecka,też przyjeżdżają do Siemianowic 
Śląskich, widzimy takie poruszenie, takie małe drgnięcie, że jednak tych urodzeń  w tym roku 
będzie zdecydowanie więcej niż w roku ubiegłym, choć globalnie na to patrząc niestety z roku na 
rok urodzeń będzie bardzo mało. Jeżeli chodzi o stan miasta i infrastrukturę drogową, tutaj 
widzimy, że 105 km dróg, 135 km chodników, 36 km ścieżek rowerowych, i to cieszy, że  
Siemianowice są miastem faktycznie rekreacyjnym, zielonym, gdzie można się poruszać na 
jednośladach, gdzie można spokojnie przejeżdżać po równych drogach, tego nam zazdroszczą 
mieszkańcy innych miast gdzie, jak mówią, wjeżdżam do Siemianowic to jadę jak po stole. 
Oczywiście gdzieś niektóre drogi już się degradują, już dochodzi do jakichś pęknięć, ale pomimo 
tego to był nasz flagowy strzał, inwestycje, które zrealizowaliśmy, to pamiętam naszą pierwszą 
rozmowę w Poznaniu z Panem Przewodniczącym, że najważniejsze i priorytetowe to jest 
infrastruktura drogowa i remonty dróg. To nam się udało. Ścieżki rowerowe, nowe chodniki, nowe 
parkingi, to się dzieje. Jeśli chodzi o kanalizację sanitarną to 131 km, deszczówka 59. I tutaj się 
rozwijamy. Mienie komunalne własność ponad 10 mln. m2, użytkowanie 1300, budynki mieszkalne
365 i niemieszkalne 642. Mienie komunalne, udziały i akcje w spółkach, mamy moi drodzy dwie 
spółki gdzie mamy 100 procent udziałów, gdzie miasto jest właścicielem stuprocentowym, to jest 
spółka Aqua Sprint i Szpital Miejski. Miejskie Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej to jest 
spółka gdzie posiadamy 26 procent udziałów, no i oczywiście takie symboliczne udziały PKM 8 %, 
choć można powiedzieć, że jak na PKM to 8% jest naprawdę dużo, to duże przedsiębiorstwo, duża 
spółka, Fundusz Górnośląski i Tramwaje to już symboliczne tak naprawdę ilości tych udziałów. Moi 
drodzy opieka nad dziećmi, edukacja, żłobki, kluby dziecięce, prawie 10 i 481 miejsc, przedszkola 
2331 miejsc, szkoły podstawowe prawie 5 tys. miejsc, szkoły ponadpodstawowe 1714 miejsc no i 
poradnia psychologiczno-pedagogiczna, które zaczynają być coraz bardziej oblegane przez 
rodziców, co też bardzo mocno obciąża budżet naszego miasta, bo coraz więcej ludzi zabiega o 
zaświadczenia dotyczące różnych chorób, co wymaga też dodatkowej opieki w szkołach a co się 
przekłada też na finansowanie, zabezpieczanie dodatkowych etatów, i to muszę powiedzieć 
drastycznie te kwoty wzrosły. Tutaj też chciałbym zrobić kiedyś taką analizę Państwu i przedstawić 
jak to wyglądało jeszcze pięć, sześć lat temu, jak wygląda to dzisiaj. To jest przepaść i dość mocno 
to obciąża nas jako samorząd. Udział Miasta w organizacjach i związkach komunalnych. 
Górnośląsko-Zagłębiowska Metropolia, można powiedzieć, że tutaj od 2020 roku nic się nie 
zmieniło, Związek Miast Polskich, Związek Samorządów Polskich, Śląski Związek Gmin
i Powiatów, Stowarzyszenie Gmin Górniczych w Polsce, Związek Gmin i Powiatów Subregionu 
Centralnego Województwa Śląskiego. Budżet Miasta tutaj widzimy, że ten budżet bardzo mocno 
się zmienił od 2014 roku, następnie 2018, widać, że on rośnie oczywiście też dzięki programom 
rządowym kiedy dochodziło 500 plus, 300 plus, to była duża różnica, kiedy o 50, 60 mln nagle 
zwiększa się budżet, co daje nam także większe możliwości, zdolności. Wiemy, że już 500 plus nie 
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mamy, 300 plus będzie wzięta, więc tak naprawdę będzie to znowu duży cios. Niestety uderza to 
w budżety samorządów, znowu zdolność budżetowa samorządów będzie dużo mniejsza.  Działania
inwestycyjno-rozwojowe można powiedzieć, że ten rozwój jest dość zrównoważony, z jednej 
strony programy społeczne, które realizujemy, które są też kluczowe, ja nie ukrywam, że dla mnie 
zawsze najważniejsze są projekty twarde, które widać namacalnie, ale nie można odkładać na 
drugi plan tych wszystkich programów społecznych, pomocowych, które są niesamowicie istotne, 
bo dzisiaj psychika mieszkańców i Polaków też jest zupełnie inna niż jeszcze parę lat temu. Więc 
tym bardziej musimy nastawiać się na tą pomoc psychologiczną i psychiatryczną, ogólnie w Polsce, 
ale
i w samorządzie. Więc te projekty społeczne są szalenie istotne i one będą wiodły prym, bo za 
chwilę moi Drodzy dojdzie do takiej sytuacji, że będziemy tylko administrować w samorządach, 
czyli będziemy zatrudniać pracowników, będziemy wydawać decyzje jeżeli dostaniemy jakieś 
środki na inwestycje to się będzie samorząd cieszył, ale tak naprawdę staniemy się takim 
administratorem. W takim kierunku to niestety zmierza. Jest to przykre. Potężne środki pójdą tak 
naprawdę na pomoc właśnie psychologiczną dzieci, młodzieży, osób w średnim wieku i osób 
starszych. Takie inwestycje drogowe, flagowe – łącznik aktualnie ulica Wisławy Szymborskiej, ulica 
Staszica centrum miasta, łącznik ulicy Jagiełły z Węglową, to są te flagowe inwestycje 2021, 
inwestycje infrastrukturalne, sukcesywnie oczywiście staramy się wymieniać wiaty przystankowe, 
są schludne, czyste, przeszklone, ładne, zadbane. Nowe oświetlenie ledowe, tutaj też 
zaoszczędziliśmy trochę na energii, szczególnie dzisiaj, w tym czasie kiedy ceny bardzo mocno 
szybują w górę. Modernizacja kanalizacji deszczowej to bardzo duże przedsięwzięcie, ale przed 
nami jeszcze wiele do zrobienia jeżeli chodzi o kanalizację deszczową. Tutaj potrzeba tak naprawdę
dziesiątek milionów żeby problem kanalizacji deszczowej rozwinąć. Tutaj chciałbym się na chwilę 
zatrzymać. Otrzymujemy od Was wiele sygnałów, jesteście zatroskani o te deszcze nawalne, o te 
sytuacje, do których dochodzi do zalania, podtopienia. Moi Drodzy to się dzieje w całej Polsce, to 
nie jest problem Siemianowic Śląskich, jak popatrzymy na Katowice i inne miasta gdzie tak 
naprawdę samochody są całkowicie zalane po dach, są takie miejsca. Jeżeli jest deszcz nawalny 
i praktycznie w półtorej godziny intensywnie pada, to nawet jak jest średnica duża to studzienki 
i kanalizacja nie wyrabiają. Wcześniej nie mieliśmy takich problemów, myślę, że takich sytuacji 
niestety z racji zmieniającego się klimatu będzie coraz więcej. Termomodernizacje szkół – 
„Meritum”, Szkoła Podstawowa przy ul. Lipowej, proszę zobaczyć jak pięknie wyglądają te szkoły, 
są pozytywne, kolorowe, zresztą jak przystoi na szkołę podstawową, powinna być kolorowa, 
zadbana. Jeżeli chodzi o „Meritum” też szkoła ma swoje oblicze. Wreszcie nam się udało moi 
Drodzy po tylu latach zmienić ten łososiowy, specyficzny kolor, „Meritum” wygląda dziś inaczej, 
wnętrze też już powoli się zmienia, choć ten klimat „Meritum” fajnie jakby został taki jaki był, bo 
zawsze się fajnie kojarzył. To jest też wspaniała, wyjątkowa szkoła. Zespół Szkół Sportowych
ul. Mikołaja, tutaj też proszę zobaczyć jak ten kompleks budynków wygląda pięknie, razem
z naszym basenem, który już został zrealizowany, z termomodernizacją, wymianą niecki. To już jest
inny standard. Teraz będziemy zabiegać o środki na szkołę podstawową nr 8, bo jeszcze ta 
elewacja straszy. Inwestycje – Budżet Obywatelski 2021 parking ul. Michałkowicka, drogi
i chodniki na Ptasim Osiedlu, tutaj też infrastruktura powoli nam się zmienia, Park Leśny Aleja 
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Młodych, moi Drodzy tych parków, skwerów mamy bardzo dużo. Ubolewam bardzo nad Parkiem 
Miejskim, ponieważ, jak pamiętacie, mieliśmy chyba bodajże 3 lata temu przygotowane środki, 
prawie 3 mln złotych na wymianę nawierzchni, to był jeszcze czas kiedy w tych pieniądzach 
mogliśmy to zrealizować, ale tutaj konserwator zabytków powiedział, że to musi być niestety 
HanseGrant, nawierzchnia typu HanseGrant czyli nawierzchnia mineralna. Musielibyśmy zrobić tę 
samą nawierzchnię, która jest w Parku Górnik, a to jest coś dramatycznego, myślę, że kobiety
w szpilkach, ludzie jeżdżący na rolkach mogą coś o tym powiedzieć. Dla mnie to jest szczyt, nie 
chcę mówić czego, trudno, taka wizja, chcą nawiązywać do dziewiętnastego wieku, jak wyglądało 
wtedy, ale my jesteśmy w dwudziestym pierwszym wieku moi Drodzy i pewne rozwiązania muszą 
być bardziej praktyczne przede wszystkim dla mieszkańców. I szkoda, bo tutaj konserwator był 
nieugięty, no i mamy taki stan nawierzchni w Parku Miejskim jaki mamy. 
I dziękuję za uwagę. Bardzo dziękuję przede wszystkim Panu Sekretarzowi, bo ta prezentacja jako 
streszczenie, to jego dzieło i zespołu, dziękuję za pomoc, za wspólne przygotowanie tego raportu, 
mam nadzieję, że on też jest wyczerpujący dla Państwa, że jest to kompendium wiedzy, ściąga do, 
której zawsze można sięgać jeżeli mieszkańcy nas pytają o ilość spółek, ilość odcinków dróg, 
chodników, ścieżek rowerowych, myślę, że jest to naprawdę ciekawe opracowanie. Bardzo 
dziękuję.

b) debata nad raportem
Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Bardzo dziękujemy Panu Prezydentowi. Obecnie przechodzimy do punktu b – debata nad 
raportem. W pierwszej kolejności głos zabiorą Radni, później mamy jedno zgłoszenie jednego 
mieszkańca, więc później oddamy głos mieszkańcowi. Ja tylko niestety muszę przypomnieć, że 
zgodnie
z ustawą radnych nie obowiązuje podczas debaty limit czasu. Szanowni Państwo zapraszam 
obecnie do debaty. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Zgłasza się Pan Przewodniczący 
Andrzej Gościniak, Pan Przewodniczący awizował mi, że będzie występował w imieniu Klubu. 
Bardzo proszę Panie Przewodniczący.
Radny RM Andrzej Gościniak:
Bardzo dziękuję. Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie. Zanim przestawię 
stanowisko Klubu Koalicji Obywatelskiej, warto przypomnieć, że ustawowym obowiązkiem Rady 
jest nadzór i kontrola działalności Prezydenta. W związku z tym  jakkolwiek będę mówił o tym 
mieście...  
                                                                         
Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Panie Przewodniczący albo bliżej mikrofon, albo zapraszamy do siebie.
 
Radny RM Andrzej Gościniak:
Przepraszam, już, nie dziękuję. W związku z tym, mimo że będę mówił o tym samym mieście 
pokażę nieco inną perspektywę, generalnie skupiając się na roli ustawowej Rady.
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Radny RM Andrzej Gościniak przedstawił Stanowisko Klubu Koalicji Obywatelskiej, które stanowi 
załącznik nr 1 protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Panie Przewodniczący bardzo dziękuję za wystąpienie i za to, że zadeklarował Pan dosłanie tego 
wystąpienia. Dużo prościej będzie nam dołączyć do protokołu jeżeli dostaniemy taki dokument. 
Bardzo serdecznie dziękuję, Pan Prezydent zgłaszał się ponieważ mamy dyskusję, istnieje 
możliwość zabrania głosu, odniesienia się, Panie Prezydencie udzielam głosu.

Prezydent Miasta Rafał Piech: 
Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. Ja krótko chciałbym poprosić Pana Przewodniczącego, że 
jeżeli cytuje już jakieś artykuły, żeby robić to dobrze i dokładnie, bo to naprawdę nie ma filozofii 
zrobić kopiuj-wklej albo sobie dosłownie przepisać, bo segregacjonista to osoba, która zabiega
o segregowanie ludzi. To bardziej o Panu mógłbym to powiedzieć niż o mnie, bo ja jestem 
antysegregacjonistą i antysanitarystą. Tym się różnimy Panie Przewodniczący. Ja bardzo dziękuję 
Panu Radnemu za tę promocję ruchu Polska Jest Jedna, nie spodziewałem się, najpierw Konkret24 
czyli portal TVN24, dzisiaj Pan Radny. Nie spodziewałem się naprawdę, dziękuję też za tę 
promocję, bo na tym nam naprawdę zależy, aby docierać z prawdą jako Polska Jest Jedna do ludzi 
jako lider. Bardzo, bardzo dziękuję za to wsparcie. Ja zawsze powtarzam, że jeżeli tygodnik NIE, 
Wyborcza i Andrzej Gościniak będą o mnie mówić dobrze, to znaczy, że zszedłem na złą drogę. 
Zawsze te wypowiedzi Panie Radny mnie bardzo budują, dziękuję oczywiście i przyjmuję, bo każdy 
ma prawo co mu ślina na język przyniesie. Trzeba być szczerym, otwartym, a ja to jak najbardziej 
przyjmuję i za tą promocję Polska Jest Jedna z całego serca dziękuję. Naprawdę to jest ważne dla 
mnie, muszę tu poprosić żeby stąd wyciąć ten kawałek i go na naszych stronach umieścić, że 
członek Koalicji Obywatelskiej, że bardzo często mówi o ruchu Polska Jest Jedna,
i cytuje nawet mnie i artykuły, gdzie o mnie mówią.  A nawiązując do tego co Pan mówił
o spółkach miejskich a szczególnie o spółce MPGKiM, gdzie mamy 26% udziałów, tutaj też myślę 
trzeba ważyć słowa, bo najpierw się wypowie jakieś słowa, ktoś sprawę kieruje do sądu a potem 
jest panika. Potem się prosi służby miejskie aby ratowały w trudnej sytuacji, trzeba myśleć co się 
mówi, trzeba te słowa przed wszystkim Panie Przewodniczący ważyć. No jak może Panu pomagać 
Urząd w sytuacji kiedy Pan odpowiada za swoje słowa. Trudno żeby w takiej sytuacji służby 
miejskie Panu pomagały. Ja też byłem radnym i nie wyobrażam sobie żeby poprosić jak wytykałem 
Prezydentowi czy komukolwiek jakieś błędy, potem jak ktoś skierował sprawę do sądu czy 
gdziekolwiek, ja bym miał bezczelnie prosić o pomoc prawną. Musiałbym być niepoważny  albo 
nieodpowiedzialny.  W życiu czegoś takiego bym nie zrobił. Dlatego tym bardziej proszę aby 
spojrzeć na to wszystko obiektywnie, porównać sobie jak funkcjonuje spółka MPGKiM
w Siemianowicach Śląskich, jak funkcjonowała, jakie ma wyniki, jak się zmieniła, jaka jest siedziba 
tej spółki, jak zmienił się standard i komfort mieszkańców, i zawsze patrzeć obiektywnie. Ja 
starałem się jako Radny, który był w opozycji Panie Przewodniczący, aby to była konstruktywna 
krytyka, czyli taka, która była podparta faktami, prawdą, argumentami, a nie pustymi sloganami, 
nie bo nie, albo bo ktoś  mi tam nie odpowiada, ktoś  mi kiedyś 20 albo 15 lat temu zaszedł za 

10



skórę. Nie tak to powinno wyglądać, szczególnie tak wybitny i doświadczony Radny, z tak 
ogromnym stażem, z doświadczeniem samorządowym. Tym bardziej powinien wiedzieć, że my 
musimy się kierować dobrem mieszkańców, dobrem podmiotu, tutaj spółki, jak ona funkcjonuje
i porównywać sobie jak było 10 lat temu, 5 lat temu a jak dzisiaj. Na to zwróćmy szczególną uwagę.
Bardzo dziękuję.

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Dziękuje bardzo. Tylko mam prośbę żebyśmy się koncentrowali nad debatą nad miastem a nie nad 
poszczególnymi osobami. Proszę bardzo Pan Andrzej Gościniak ad vocem.

Radny RM Andrzej Gościniak:
Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący. Zapewniam, że nie dłużej niż minutę. Prezydent Pan Rafał 
Piech jak to ma w zwyczaju i tym razem nie odniósł się do  żadnego argumentu.  Natomiast odniósł
się ad personam do tego, który to mówił. Pan może mieć o mnie różne zdanie i mnie to naprawdę 
nie interesuje. Nas tutaj w tej sali musi interesować wymiana argumentów. I jeszcze jedna uwaga. 
Pan Prezydent był łaskaw użyć słowa „co ślina na język przyniesie”. Nie odebrałem tego do siebie 
ponieważ nie mam problemów ze śliną, ale jeśli Pan nazywa śliną kilkadziesiąt jeśli nie set stron 
kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej, to jest Pan po prostu, nie chcę użyć mocnego słowa, jest
Pan delikatnie mówiąc, nie zmusi mnie Pan do tego żebym ja mówił poniżej swojego poziomu, że 
jest Pan po prostu niegrzeczny wobec Regionalnej Izby Obrachunkowej a nie wobec mnie. Panie 
Przewodniczący już w tej sprawie dyskutować nie będę, nie zabiorę po raz kolejny głosu w tym  
punkcie obrad, ponieważ argumenty przedstawiłem. Chcę tylko Panie Prezydencie powiedzieć, że 
elementarna uczciwość nakazuje odnieść się do tych argumentów, nie wobec nas, ale wobec 
mieszkańców. Bardzo dziękuję.

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Dziękuję bardzo.  Udzielam głosu Panu Radnemu Łukaszowi Rosickiemu. Panie Radny w imieniu 
Klubu? Proszę bardzo, w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości Pan Łukasz Rosicki.   
Proponowałbym żeby nasza debata troszeczkę była mniej gorąca mimo wszystko i bardzo dziękuję 
wszystkim stronom, jeżeli poziom adrenaliny trochę spadnie. Bardzo proszę Panie Radny.        

Radny RM Łukasz Rosicki:
Szanowny Panie Prezydencie, Szanowny Panie Przewodniczący szanowni Państwo Radni. 
Oświadczenie Klubu będzie oświadczeniem łączącym wotum zaufania jak i absolutorium.  

Radny RM Łukasz Rosicki  przedstawił Stanowisko Klubu Prawo i Sprawiedliwości, które stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Dziękuję bardzo. Panie Radny czy Pan również chciałby aby to wystąpienie było dołączone do 
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protokołu? Do Biura Rady proszę o przekazanie. Obecnie udzielam głosu Prezydentowi Panu 
Rafałowi Piech.   

Prezydent Miasta Rafał Piech: 
Panie Przewodniczący, Szanowni Radni ja dosłownie na 30 sekund. Bardzo dziękuję za tą opinię
i przyjmuję tę informację, a nie chciałem wcześniej Panu Przewodniczącemu Gościniakowi 
odpowiadać, bo nieobiektywne to by było, gdybym ja powiedział, że raport jest kompletny, 
dlatego chciałem poczekać aż będzie wystąpienie Klubu Radnych PiS i potwierdzą, że raport jest 
kompletny. Dziękuję za taką wnikliwą analizę tego raportu, bo faktycznie tam praktycznie jest 
zawarte wszystko i niestety to co mówił Pan Radny nie do końca jest zgodne, fakty są zupełnie 
inne. Tu jedną rzecz chciałbym, myśmy już kiedyś Panie Radny dyskutowali na temat gruntów. 
Oczywiście można grunty trzymać, ja to rozumiem. Różne są modele zarządzania i absolutnie nie 
chcę krytykować, ale proszę zobaczyć. Jeżeli dzisiaj byśmy trzymali kilkanaście hektarów czy 50 
hektarów gruntów, nie mielibyśmy tych setek miejsc pracy, tych wpływów z podatku, które są 
dochodami własnymi gminy, które są w sposób szczególny dzisiaj bardzo potrzebne, gdzie rząd 
obciąża praktycznie różnymi wydatkami, gdzie musimy pokrywać starty w Szpitalu, gdzie musimy 
dokładać do edukacji, do pomocy społecznej. Tak jak mówię, za chwilę będziemy szanowni 
Państwo administrować tylko. Więc w takiej sytuacji samorząd musi się ratować, a to nie jest jakiś 
ratunek, tylko to jest tak naprawdę rozwój miasta. Na tym polega rozwój miasta. Jakby Pan widział
Tychy, to jest miasto, które kompletnie nie ma miejskich gruntów, zero, od lat, nie mają co 
sprzedać. Więc to akurat nie można czegoś takiego krytykować tylko powinno się doceniać to, że 
mamy grunty, które są na tyle atrakcyjne albo tak przygotujemy ofertę, że inwestorzy potencjalni 
decydują się na inwestowanie, zatrudnianie setek, patrząc z perspektywy tych dwóch kadencji, 
tysięcy miejsc pracy i wpływów z podatku. Gdybyśmy tego nie robili Panie Radny, to byśmy dzisiaj 
leżeli, mielibyśmy puste łąki i pola, a tak mamy fabryki, mamy Phillips - Medisize, mnóstwo jest 
tych fabryk, trudno mi teraz wymieniać z pamięci, ale to są dziesiątki hektarów. To tylko tak, 
próbuję wyjaśnić, absolutnie nie jako przytyk ani krytyka. Dziękuję za tą opinię. Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Bardzo dziękuję. Pan Łukasz Rosicki ad vocem bardzo proszę.

Radny RM Łukasz Rosicki:
Ja tylko chciałem sprostować. Kompletnie i rzetelnie przygotowane jest sprawozdanie z budżetu, 
nie odnosiłem się do raportu. Ale to tylko w kwestii sprostowania. Dziękuję.

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać w imieniu Klubu głos? Nie widzę. 
Indywidualnie? Nie widzę. W takim wypadku rozumiem, że Radni jakby swoją część debaty 
zakończyli, obecnie proszę aby zaprosić Pana Roberta Braksatora, który oczekuje na zewnątrz. 
Zapraszamy serdecznie.  Ja tylko chciałem wspomnieć, że Pan Robert Braksator dopełnił wszelkich 
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formalności związanych z uzyskaniem prawa głosu na dzisiejszej sesji, bardzo proszę udzielam 
głosu. 

Mieszkaniec Miasta Siemianowice Śląskie Pan Robert Braksator: 
Pan Robert Braksator przedstawił swoje stanowisko, które stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
Dziękuję za wysłuchanie.

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Dziękuję bardzo. Czy Pan chciałby żeby to wystąpienie znalazło się w protokole?     

Mieszkaniec Miasta Siemianowice Śląskie Pan Robert Braksator: 
Doślę. 

c) podjęcie uchwały 1/XLVI/2022 w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie 
wotum zaufania
Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo na tym zakończyliśmy procedowanie w podpunkcie b – debata
nad raportem. Nie widzę żeby ktokolwiek chciał jeszcze zabrać głos i odnieść się, w związku z tym 
przechodzimy do podpunktu c  podjęcie uchwały 1/XLVI/2022 w sprawie udzielenia Prezydentowi 
Miasta Siemianowice Śląskie wotum zaufania. Bardzo proszę o opinie komisji

Opinie Komisji: 
Komisja Polityki Społecznej – za – 3, przeciw – 0, wstrzym. - 2
Komisja Finansowo-Budżetowa – głosowanie indywidualnie na Sesji
Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji – za – 3, przeciw – 0, wstrzym. - 0

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały 1/XLVI/2022 w sprawie 
udzielenia Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie wotum zaufania. (głosowanie unieważnione)

Z powodów technicznych Przewodniczący Rady zarządził powtórne głosowanie.

Przewodniczący Rady Miasta ponownie poddał pod głosowanie projekt uchwały 1/XLVI/2022 
w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie wotum zaufania.
głosowanie:       
za               -              16
przeciw      -               6
wstrzym.    -               0

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, iż Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 
Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie wotum zaufania.
                                          /głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
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Ad. 8 
Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego
a) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich o wykonaniu budżetu 
Miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi 
Miasta za 2021 rok

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Panie Prezydencie to jeszcze nie koniec dzisiejszych ważnych rzeczy, które przed nami. Obecnie 
przechodzimy do punktu 8 - sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2021 rok wraz
z informacją o stanie mienia komunalnego. Pan Radny Rosicki w imieniu Klubu PiS już częściowo 
się do tego odniósł.  
Szanowni Państwo niestety tutaj mamy czytanie opinii, od których nie jesteśmy w stanie uciec,
a w związku z tym przechodzimy do podpunktu a odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Siemianowic Śląskich o wykonaniu budżetu Miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok oraz wniosku 
o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta za 2021 rok. Bardzo proszę Pana  
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Marcina Janotę o zabranie głosu, bardzo proszę.

Radny RM Marcin Janota: 
Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowna Rado, drodzy mieszkańcy. 

Radny RM Marcin Janota odczytał opinię Komisji Rewizyjnej, która stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o przedłożonym przez 
Prezydenta Miasta Siemianowice Śląskie sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 rok wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Dziękuję bardzo. Udzielam głosu Pani Skarbnik Miasta Katarzynie Chrapek-Rogowskiej, prośba
o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o przedłożonym przez 
Prezydenta Miasta Siemianowice Śląskie sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 rok wraz 
z informacją o stanie mienia komunalnego. Bardzo proszę Pani Skarbnik.

Skarbnik Miasta Katarzyna Chrapek-Rogowska:
Skarbnik Miasta Pani Katarzyna Chrapek-Rogowska odczytała opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Siemianowice Śląskie 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 
która stanowi  załącznik nr 5 do protokołu.
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Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do podpunktu c odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic 
Śląskich. Panie Przewodniczący, ciąg dalszy bardzo proszę.

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich
Radny RM Marcin Janota: 

Radny RM Marcin Janota odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach                   
w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich, która 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Drodzy Państwo, w tym miejscu chciałbym podziękować wszystkim członkom Komisji Rewizyjnej, 
którzy od miesiąca kwietnia brali udział we wszystkich posiedzeniach, na których analizowaliśmy 
dokumenty, które tu przed chwilą przedstawiłem, a następnie chciałbym podziękować wszystkim 
służbom Pana Prezydenta, które udzieliły odpowiedzi na szereg pytań Komisji Rewizyjnej. Dziękuję 
bardzo.  

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Dziękuję bardzo. Myślę, że w imieniu Rady możemy się przyłączyć do tych podziękowań zarówno 
do wszystkich radnych, którzy pracowali w Komisji Rewizyjnej, ale także pracowników Urzędu 
Miasta, którzy wspierali pracę Komisji. 
Szanowni Państwo obecnie przechodzimy do podpunktu d podjęcie uchwały o numerze 

2/XLVI/2022 – rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Siemianowice 
Śląskie za 2021 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta Siemianowice Śląskie za 2021 
rok 

d) podjęcie uchwał w sprawie:
2/XLVI/2022 – rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Siemianowice 
Śląskie za 2021 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta Siemianowice Śląskie za 2021 
rok
Opinie Komisji: 
Komisja Polityki Społecznej – za – 3, przeciw – 0, wstrzym. - 2
Komisja Finansowo-Budżetowa – głosowanie indywidualnie na Sesji
Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji – jednogłośnie za
Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Obecnie udzielam głosu Pani Karinie Siwiec-Magielnickiej, bardzo proszę. 
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Radna RM Karina Siwiec-Magielnicka:
Panie Przewodniczący ja w imieniu Klubu.

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Bardzo proszę. W imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej Pani Karina Siwiec-Magielnicka.

Radna RM Karina Siwiec-Magielnicka:
Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado. Stanowisko Klubu Radnych Koalicji 
Obywatelskiej w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta 
Siemianowice Śląskie za 2021 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta Siemianowice 
Śląskie za 2021 rok, które stanowi  załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Dziękuję bardzo. Obecnie udzielam głosu Panu Przewodniczącemu Marcinowi Janota, rozumiem, 
że w imieniu Klubu SMS. Proszę bardzo. 

Radny RM Marcin Janota: 
Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Stanowisko Klubu 
Radnych SMS, które stanowi  załącznik nr 8 do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący do protokołu? Dobrze, dziękuję bardzo. Czy ktoś 
z Państwa chciałby zabrać głos jeszcze w tym temacie? Nie widzę. W związku z tym zamykam 
dyskusję i przechodzimy do głosowania.
Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały 2/XLVI/2022 w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok 
oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok
głosowanie:
za               -              22
przeciw      -               0
wstrzym.    -               0

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, iż Rada Miasta jednogłośnie podjęła uchwałę
w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Siemianowice Śląskie za 
2021 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok
                                          /głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

3/XLVI/2022 –  udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie
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Opinie Komisji: 
Komisja Polityki Społecznej – za – 3, przeciw – 0, wstrzym. - 2
Komisja Finansowo-Budżetowa – głosowanie indywidualnie na Sesji
Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji – jednogłośnie za

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały 3/XLVI/2022 w sprawie  
udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie
głosowanie:
za               -              20
przeciw      -               2
wstrzym.    -               0

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, iż Rada Miasta podjęła uchwałę 
3/XLVI/2022 w sprawie  udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie
                                          /głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:
Dziękuję bardzo, gratuluję Panie Prezydencie. Panie Prezydencie udzielam głosu.

Prezydent Miasta Rafał Piech:
Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Szanowni Państwo, bardzo dziękuję za to zaufanie, za to 
wsparcie, udzielenie tego absolutorium. Ja zawsze mówię, że to jest nasza wspólna praca, przecież 
wiemy doskonale, że to nie jest tylko moja wizja, to nie jest tylko moje zaangażowanie, ale to jest 
zaangażowanie całego zespołu, wspaniałego zespołu jaki został skompletowany i jaki był już i jest 
od dekad w tym Urzędzie, to są fachowcy, też profesjonaliści, więc nie można mówić takich rzeczy, 
że dotyczy to jakiejś głupoty urzędników czy radnych, to jest takie troszkę krzywdzące i obraźliwe.
Oczywiście nie ma ludzi, którzy nie popełniają błędów, każdy popełnia błędy, ale nie popełnia ich 
tylko ten, który nic nie robi, tylko patrzy ludziom na ręce, żeby właśnie złapać na jakimś błędzie, na
jakiejś pomyłce. Im więcej też tych drobnych pomyłek to znaczy, że jest mnóstwo projektów, 
mnóstwo zadań, mnóstwo wyzwań, dla nas urzędników, dla radnych, dla nas wszystkich, więc za 
to wam dziękuję, przede wszystkim mojemu zespołowi, też chciałem podziękować z Wydziałem 
Finansowym na czele, poszczególnym resortowym, moim zastępcom, Sekretarzowi, Pani Skarbnik, 
tak jak już powiedziałem całemu zespołowi finansowemu za ciężką pracę, to naprawdę jest można 
powiedzieć tak kolokwialnie harówka, szczególnie w tym czasie kiedy się przygotowujemy też do 
tych wszystkich sprawozdań, to jest mnóstwo, mnóstwo takiego dziubania, takiej ciężkiej 
mrówczej pracy, to trzeba wykonać i tutaj trzeba być fachowcem. Oczywiście, że w dobie tej 
trudnej sytuacji gospodarczej, myślę, że Regionalna Izba Obrachunkowa będzie coraz częściej 
wskazywała na pewne rzeczy, zagrożenia. Z roku na rok niestety tak będzie, ale to nie jest wina 
samorządu, teoretycznie powinniśmy wstrzymać wszystkie inwestycje, i tak jak już powiedziałem 
tylko administrować. Jeżeli też przygotowujemy się do jakiegokolwiek wystąpienia, stanowiska to 
dobrze też opierać się jest na faktach, moi drodzy, zobaczcie, wczoraj wysłaliśmy wam informacje,
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a propos pozyskanych środków, że jesteśmy w pierwszej dziesiątce w subregionie, a w podregionie
katowickim to jest bodajże sześć gmin, jesteśmy na drugim miejscu za Katowicami jeżeli chodzi
o pozyskiwanie środków unijnych, więc nie można mówić, bo to jest krzywdzące do całego zespołu
ludzi, którzy pracują nad tym, poświęcają godziny poza tak naprawdę Urzędem Miasta, też w 
domu wypruwają żyły, żeby pozyskać jak najwięcej środków dla naszego miasta i to jest myślę 
takie, też krzywdzące, więc nie róbmy tak, moi drodzy i tak jak tu jest napisane powinniśmy się, 
myślę, różnić szlachetnie, więc różnijmy się szlachetnie, mówmy spokojnie, bez emocji, da się, więc
moi drodzy dziękuję wam jeszcze raz. Dziękuję radnym za waszą otwartość, za wasze zaufanie, 
wiecie doskonale, że od samego początku jak tutaj przyszedłem do Urzędu to powiedziałem, że 
zrobię wszystko, że będę działał uczciwie, że nie będzie w sposób niezgodny z prawem wydana 
jakakolwiek złotówka, i tego się trzymam. Staram się działać uczciwie na rzecz mieszkańców,
i zawsze o tym  mówiłem, że na pierwszym miejscu mieszkaniec, miasto, a potem dopiero może 
być nasz portfel, finanse, i tak było. Przecież doskonale wiecie jak wyglądała ta sytuacja
i wynagrodzenia prezydentów przez ostatnie sześć lat, teraz nastąpiły pewne zmiany, też
w parlamencie, w samorządzie i diety się też zmieniły, ale idziemy z czasem. Zobaczcie kiedyś 
człowiek jak zarabiał trzy tysiące, no to czuł, że ma te trzy tysiące. Dzisiaj jak dostaje trzy tysiące, to
jest  tak jakby zarabiał tysiąc trzysta złotych, biorąc pod uwagę koszty mediów, wszystkiego, więc 
nie możemy już budować niczego na populizmie dzisiaj, bo wchodzimy w bardzo trudny czas i czy 
ktoś tego chce, czy nie, może bronić, może mówić, że za chwilę będzie dobrze. Mówię Wam, że 
wchodzimy w bardzo trudny czas i nie mówię tego, żeby was straszyć, absolutnie nie, ale tak jak 
już tu Pan Przewodniczący promował to ugrupowanie, ono też jest po to właśnie, żeby w tej 
sytuacji trudnej być przygotowanym, aby pomagać tym, którzy też będą świadomi, będą widzieli te
zagrożenia, które się zbliżają, więc tym bardziej w tym czasie musimy się trzymać razem, musimy 
się wspierać, uzupełniać i przede wszystkim moi drodzy stać w prawdzie, to jest podstawa, 
żebyśmy zawsze stali w prawdzie, nawet jak ona jest  dla nas niewygodna  politycznie, to musimy 
stawać w prawdzie, jeżeli szukamy prawdy, sięgamy do źródła to tą prawdę znajdujemy. 
Dzisiaj świat internetu i mediów jest tak zakłamany i zmanipulowany, że trudno młodym ludziom, 
nam, a co dopiero młodym ludziom odnaleźć tą prawdę, tak się dajemy dzisiaj zwodzić. Myślę tym 
bardziej wspierajmy się, szukajmy prawdy, bo prawda jest najważniejsza, ona nas wyzwoli 
przecież. Jeszcze raz dziękuję moim współpracownikom, dziękuję wszystkim radnym, dziękuję 
również mieszkańcom za ich zaufanie, za ich otwartość. Cieszę się, że od dzisiaj już codziennie
o godzinie dwunastej, w samo południe, tej najważniejszej godzinie przecież, będzie wybrzmiewał 
głos i dźwięk wolności z ratusza siemianowickiego, bardzo dziękuję. 

Przewodniczący RM Adam Cebula:
Dziękujemy bardzo Panie Prezydencie, gratulujemy dzisiejszych głosowań, a obecnie jeśli nie 
usłyszę sprzeciwu to proponuje przerwę do godziny 15.45.

Ad.9
Podjęcie uchwał w sprawie:
Przewodniczący Rady Miasta wznowił obrady XLVI Sesji Rady Miasta.
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Projekt uchwały:
8a/XLVI/2022 – zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 – 2035 (wraz
z autopoprawką).

Opinie Komisji:
Komisja Polityki Społecznej – za – 4, przeciw – 0, wstrzym. - 1.
Komisja Finansowo – Budżetowa – za – 3, przeciw – 0, wstrzym. - 0.
Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji – jednogłośnie za

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 8a/XLVI/2022 – zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 – 2035 (wraz z autopoprawką)
głosowanie:
za              -          20
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 – 2035 (wraz z autopoprawką).

Projekt uchwały:
9a/XLVI/2022 – zmian budżetu miasta na 2022 rok (wraz z autopoprawką).

Opinie Komisji:
Komisja Polityki Społecznej – za – 3, przeciw – 0, wstrzym. - 2.
Komisja Finansowo – Budżetowa – jednogłośnie za
Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji – jednogłośnie za

Dyskusja:
Pan Grzegorz Jurkiewicz
Pani Agnieszka Gładysz – I Zastępca Prezydenta Miasta
Pan Łukasz Rosicki
Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 9a/XLVI/2022 – zmian 
budżetu miasta na 2022 rok (wraz z autopoprawką)
głosowanie:                    
za              -          20
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie zmian budżetu 
miasta na 2022 rok (wraz z autopoprawką).
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Projekt uchwały:
4/XLVI/2022 – zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 
w mieście Siemianowice Śląskie.

Opinie Komisji:
Komisja Polityki Społecznej – za – 4, przeciw – 0, wstrzym. - 1.
Komisja Finansowo – Budżetowa – jednogłośnie za
Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji – jednogłośnie za

Dyskusja:
Pan Andrzej Gościniak 
Pani Agnieszka Gładysz – I Zastępca Prezydenta Miasta
Pan Andrzej Gościniak poprosił, aby w sierpniowej informacji Prezydenta Miasta z działalności
w okresie międzysesyjnym była zawarta informacja o ilości kopciuchów w mieście
Pan Łukasz Rosicki
Pan Paweł Siegiel
Pan Marek Omelan
Pani Agnieszka Gładysz – I Zastępca Prezydenta Miasta

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 4/XLVI/2022 – 
zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej w mieście 
Siemianowice Śląskie
głosowanie:                                              za              -          18
przeciw     -           0
wstrzym.   -           2
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia i
przyjęcia do realizacji aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej w mieście Siemianowice 
Śląskie.

Projekt uchwały:
6/XLVI/2022 - zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Terapii Uzależnień i Współuzależnienia w Siemianowicach Śląskich za rok 2021.

Opinie Komisji:
Komisja Polityki Społecznej – jednogłośnie za
Komisja Finansowo – Budżetowa – jednogłośnie za
Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji – jednogłośnie za
Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 6/XLVI/2022 - 
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Terapii 
Uzależnień i Współuzależnienia w Siemianowicach Śląskich za rok 2021
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głosowanie:                           
za              -          19
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
1 osoba nie brała udziału w głosowaniu
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia 
rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Terapii Uzależnień
i Współuzależnienia w Siemianowicach Śląskich za rok 2021.

Projekt uchwały:
7/XLVI/2022 - zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Lecznictwa Psychiatrycznego w Siemianowicach Śląskich za rok 2021.

Opinie Komisji:
Komisja Polityki Społecznej – jednogłośnie za
Komisja Finansowo – Budżetowa – jednogłośnie za
Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji – jednogłośnie za

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 7/XLVI/2022 - 
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Lecznictwa Psychiatrycznego w Siemianowicach Śląskich za rok 2021
głosowanie:                           
za              -          19
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
1 osoba nie brała udziału w głosowaniu
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia 
rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Lecznictwa 
Psychiatrycznego w Siemianowicach Śląskich za rok 2021.

Ad. 10
Przyjęcie planu pracy Rady Miasta na II półrocze 2022 r.

Projekt Planu Pracy Rady Miasta Siemianowic Śląskich na II półrocze Radni otrzymali.
Rada Miasta nie wyraziła sprzeciwu do proponowanego planu pracy.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie Plan Pracy Rady Miasta Siemianowic Śląskich 
na drugie półrocze 2022 roku
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głosowanie:
za              -          17
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
3 osoby nie brały udziału w głosowaniu
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła Plan Pracy Rady Miasta na drugie 
półrocze 2022 roku.

Ad. 11
Przyjęcie terminarzy posiedzeń i planów pracy Komisji stałych Rady Miasta na II półrocze 
2022 r.
Projekty planów pracy radni otrzymali.
Rada Miasta nie zgłosiła uwag do proponowanych planów pracy Komisji stałych.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie Plany Pracy wraz z terminami następujących 
komisji:
Komisji Polityki Społecznej
głosowanie:
za              -          18
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
2 osoby nie brały udziału w głosowaniu
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła Plan Pracy wraz z terminarzem 
Komisji Polityki Społecznej na II półrocze 2022 r. 

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji
głosowanie:
za              -          18
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
2 osoby nie brały udziału w głosowaniu
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła Plan Pracy wraz z terminarzem 
Komisji Rozwoju Miasta i Inwestycji na II półrocze 2022 r. 
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Komisja Finansowo – Budżetowa
głosowanie:
za              -          19
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
1 osoba nie brała udziału w głosowaniu
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła Plan Pracy wraz z terminarzem 
Komisji Finansowo - Budżetowej na II półrocze 2022 r. 

Komisja Rewizyjna
głosowanie:
za              -          19
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
1 osoba nie brała udziału w głosowaniu
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła Plan Pracy wraz z terminarzem 
Komisji Rewizyjnej na II półrocze 2022 r. 

Ad. 12
Powołanie Komisji Uchwał na II półrocze 2022 roku.
Przewodniczący Rady Miasta zaproponował  powołanie  Komisji  Uchwał w dotychczasowym 
składzie: Aleksandra Krążek, Barbara Patyk – Płuciennik, Bartłomiej Pieczykolan, Tomasz Nowara, 
Łukasz Rosicki. Powyższe osoby wyraziły zgodę na kandydowanie.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie powołanie Komisji Uchwał na II półrocze 
2022 r. w składzie: Aleksandra Krążek, Barbara Patyk – Płuciennik, Bartłomiej Pieczykolan, Tomasz 
Nowara, Łukasz Rosicki
głosowanie:
za              -          19
przeciw     -           0
wstrzym.   -           0
1 osoba nie brała udziału w głosowaniu
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta powołała Komisję Uchwał na II półrocze 
2022 r. w składzie: Aleksandra Krążek, Barbara Patyk – Płuciennik, Bartłomiej Pieczykolan, Tomasz 
Nowara, Łukasz Rosicki. 
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Ad.13
Sprawy informacyjne.

Przewodniczący Rady Miasta w sprawach informacyjnych poinformował, iż wpłynęły gratulacje
z okazji 90. rocznicy nadania praw miejskich Siemianowicom Śląskim od miast: Czeladź, Katowice, 
Wojkowice, Państwowej Straży Pożarnej oraz Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej im. Jerzego 
Regulskiego.
Ponadto Przewodniczący Rady Miasta poinformował, iż wpłynęło:
- pismo Zarządu Transportu Metropolitarnego w sprawie nazw przystanków,
- pismo dotyczące ochrony prawnej radnego.
Pani Barbara – Patyk Płuciennik odczytała rejestr złożonych przez Radnych Rady Miasta interpelacji
i zapytań w okresie międzysesyjnym.

Ad. 14
Zamknięcie obrad Sesji.
Przewodniczący Rady Miasta Pan Adam Cebula zamknął XLVI Sesję Rady Miasta Siemianowic 
Śląskich VIII kadencji.
Sesja zakończyła się o godz. 16:14

Przewodniczący Rady Miasta
/-/ Adam Cebula

Protokołował:
Adrian Zjawiński
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STANOWISKO
Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej w sprawie RAPORTU O STANIE MIASTA za 2021 
rok, przedstawione na XLVI Sesji Rady Miasta, w dniu 23 czerwca 2022 roku.

Prezydent Miasta realizując ustawowy obowiązek zawarty w art.28aa ustawy z dnia 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym przedstawił Radzie Miasta przedmiotowy Raport w wymaganym 
terminie. Raport ten to źródłowy dokument dostępny wszystkim mieszkańcom, nad którym 
przeprowadzana jest podczas sesji Rady Miasta DEBATA, bez ograniczeń czasowych, z udziałem 
mieszkańców. Realizując obowiązek spoczywający na radnych, przedkładamy opinię Klubu 
Radnych Koalicji Obywatelskiej (KO) w tej sprawie.

1. Raport jest wprawdzie obszerny, liczy 103 strony, lecz pomimo tego nie spełnia wszystkich 
wymagań ustawy zawartych w art. 28aa. u.2, gdyż nie obejmuje /cyt./ „ ...kompletu sprawozdań z 
realizacji polityk, programów i strategii.. ”, których mamy kilkadziesiąt - wszystkie uchwalone na 
wniosek Prezydenta Miasta; nie miejsce, by je tutaj wymieniać. Zachodzi ewentualna okoliczność, 
że jeśli jest ich (tych polityk, strategii, programów, etc.) za dużo, to są być może niezbyt potrzebne i 
wartościowe, a jeśli tak, to ich uchwalenie i mnożenie jest bezużyteczne.
Dotkliwym brakiem RAPORTU jest również:

■ brak sprawozdania Prezydenta Miasta z jednoosobowego zarządzania majątkiem publicznym w 
postaci 26% udziałów w spółce z o.o. Miejskim Przedsiębiorstwie Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej (MPGKiM) w Siemianowicach Śląskich, - poza trywialnym i lakonicznym 
stwierdzeniem Raportu, że /cyt./,, ...Miasto posiada w spółce 638 udziałów o łącznej wartości 
319.000,00 zł”. Ten istotny brak występował także we wcześniejszych Raportach, co Klub 
Radnych KO sygnalizuje od 2019 roku, niestety bezskutecznie. Co ważne, w systemie 
demokratycznym Prezydent Miasta nie może jednoosobowo, poza wszelką kontrolą, 
dysponować osobiście majątkiem publicznym, tak jakby był on jego prywatną własnością. 
Przedstawiliśmy w 2021 roku, w tej materii projekt uchwały Rady Miasta (podstawa prawna: 
art.28aa.3 w/cyt. ustawy), niestety, radni prezydenckiego Klubu Radnych SMS głosowali 
przeciwko jej uchwaleniu, - zawisło więc zapytanie dlaczego? - czyżby uważali, że jest 
dopuszczalne prywatne zarządzanie majątkiem publicznym? My tak nie uważamy.

2. Rok 2021, to szczyt pandemii Covid-19 i związana z tym niepewność i niejednokrotnie walka o 
życie i zdrowie najbliższych, z których wielu niestety odeszło. To także okres walki o dostęp do 
szczepień, jako antidotum dającego szansę przeżycia. Światowa nauka i medycyna dały radę, w 
błyskawicznym tempie pojawiły się szczepionki - wróciły szanse na przeżycie milionów ludzi. 
Jednak w 2021 roku, ku zdumieniu i niedowierzaniu wielu spośród nas, Prezydent Miasta p.Rafał 
Piech objawił się w wielu publicznych wystąpieniach, jako - okrzyknięty przez publiczne media - 
/cyt./” ...antyszczepionkowiec i segregacjonista sanitarny,... sprzeciwiający się obowiązkowi 
sczepień, ... medycznym i naukowym ograniczeniom walki z pandemią (cytuję za mediami). To 
negatywnie wstrząsnęło wizerunkiem Siemianowic Śląskich w całej Polsce, znanych dotąd 
pozytywnie głównie z osiągnięć „siemianowickiej Oparzeniówki” - staliśmy się publicznie, 
krajowym zakątkiem ciemnoty.

3. Na tym nie koniec demolowania publicznego wizerunku Siemianowic Śląskich, bo w II półroczu 
2021 roku Prezydent Miasta p.Rafał Piech objawił się również publicznie, jako lider mchu p.n. 
Polska Jest Jedna (PJJ), którego inauguracja miała faktycznie miejsce na Rynku Miejskim we

N A C Z NIK
ZA ZGODNOŚĆ Biura Bulasta

Z ORYGINAŁEM //
_ „ Krck a !Ska



wrześniu 2021 roku, za akceptacją Urzędu, Wówczas mowę na cześć p.Rafała Piecha wygłosił 
p.Wojciech Olszański (ps. Aleksander Jabłonowski) /cyt./”...kontrowersyjny polityk, aktor, 
happener, patostreamer (...) głoszący hasła antysemityzmu, poparcia dla Putina, etc., ... sprawca 
licznych ekscesów publicznych... ”, który za antyżydowskie wystąpienia, w tym spalenie Statutów 
Kaliskich w listopadzie 2021 roku - był aresztowany i skazany na grzywnę (info m.in. za Wikipedią).

4. Z aktywnością Prezydenta Miasta w ruchu antyszczepionkowym i segregacjonistów oraz ruchu 
politycznym PJJ wiąże się - naszym zdaniem - absencja na Sesjach Rady Miasta w 2021 roku, gdyż 
na 11 sesji, p.Rafał Piech nie był obecny na 6-ciu, - to ewenement w skali kraju. Sekretarz Miasta 
poinformował, że - raz wyjechał w delegację, raz korzystał z L-4, raz korzystał z urlopu, którego 
sam mu udzielił, - zaś powód 3 kolejnych nieobecności przed radnymi ukryto. Skrajnym przykładem 
absencji była nieobecność na listopadowej Sesji - 25.11.2021 roku. Wówczas Rada Miasta, na 
wniosek Przewodniczącego, uchwalała znaczne podwyższenie wynagrodzenia Prezydentowi Miasta, 
z mocą wsteczną od 1 sierpnia 2021 r., o kwotę ok. 6,5 tys.zł, do wysokości ok. 18 tys.zł./m-nie. 
Prezydent Miasta na Sesję nie przybył, był nieobecny, po prostu wziął tego dnia urlop (dowód: 
pismo z dn.08.12.2021 r.). Powstaje zapytanie, - czy świadomym zamiarem p.Rafała Piecha było 
okazanie lekceważenia najwyższemu organowi samorządu, który jest przecież pracodawcą dla 
Prezydenta Miasta? - a może była to już arogancja władzy? (...która kroczy’przed upadkiem, cyt. z 
porzekadła).

5. W 2021 roku odbyła się ważna, bo ustawowa kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Katowicach, która odbywa się, co 4 lata. Jej wyniki zniechęcają, by nie powiedzieć, że są złe. 
Niestety, potwierdzają jednak nasze wcześniejsze spostrzeżenia związane z zaniedbywaniem przez 
Prezydenta Miasta swych, wobec miasta, obowiązków. Oto tylko niektóre zarzuty spośród listy 24, 
jakie wykazało RIO w swym wystąpieniu pokontrolnym z 2 listopada 2021 roku (znak:WK- 
610/16/4/21):

a) Urząd zaniechał poboru wynagrodzenia z tyt. korzystania z nieruchomości skarbu państwa w 
kwocie - 5,8 mln.zł,

b) Urząd zaniechał postępowania windykacyjnego oraz egzekucji należności pomimo sądowego 
nakazu w kwocie łącznej - 2,4 mln.zł,

c) w Urzędzie stwierdzono istotne nieprawidłowości m.in. w deklaracjach na podatek od 
nieruchomości, ewidencji efektów inwestycyjnych, ewidencji środków trwałych, wpłat na KZK 
GOP i Gómośląsko-Zagłębiowską Metropolię, etc.,

d) w Urzędzie stwierdzono brak egzekucji odsetek z tyt. nieterminowego regulowania zobowiązań 
w kwocie łącznej -14.3 tys. zł

zaś, co podstawowe w przedstawionych zarzutach:
e) to, stwierdzono zaniżenie (zafałszowanie) planu wydatków w budżecie miasta

uchwalonym na 2018 i 2020 roku na kwotę łączną - 2,8 młn.zł. To spowodowało 
zafałszowanie wskaźnika spłaty zobowiązań w 2020 roku i z tego względu budżet miasta 
nie powinien był być uchwalony. Fakt ten ukryto przed Radą Miasta, (naruszone zostały 
przepisy art.242.1. ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych), 
to, stwierdzono istotne nieprawidłowości w rozliczeniach z radcami prawnymi Urzędu i
wynajętymi kancelariami prawnymi, które naruszyły art. 11.1 i art. 42.2 ustawy o 
finansach publicznych. Stwierdzono, że w latach 2017-2021 zawyżone zostały 
wynagrodzenia prawników, aż o 152,8 tys.zł, za co odpowiedzialność ponosi Prezydent 
Miasta (vide zarządzenie nr 2041/2014 z 14.07.2014) /cyt. z zaleceń RIO/, ...strona 
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postępowania procesowego było Miasto Siemianowice Śląskie. W związku z tym koszty 
postępowania i koszty zastępstwa zasądzane były na rzecz miasta, a nie na rzecz radców 
prawnych. Wpływy zrealizowane z powyższego tytułu winny być przekazane w całości na rzecz 
budżetu, jako jego dochody. ” - tak się niestety nie stało, p.Rafał Piech polecił wypłacić 
pieniądze miasta, prawnikom! Od prawników należy oczekiwać przestrzegania prawa w 
pierwszej kolejności, wszak pewnie opiniowali w/w Zarządzenie.

6. Głównym problemem finansowym Gminy jest obecnie wzrastający raptownie koszt obsługi 
obligacji, których emisji zażądał Prezydent Miasta i które uchwaliła Rada w lipcu 2021 roku, nota 
bene również pod nieobecność na Sesji RM p.Rafała Piecha, który zwołał Sesję w trybie nagłym 
(art.20.3. w/cyt. ustawy) na dzień wyznaczonego terminu leczenia szpitalnego. Miały one zdaniem 
wnioskodawcy zaoszczędzić ok. 4,5 mln.zł, z tyt. oprocentowania kredytów pobranych w latach 
wcześniejszych. Niestety, ten finansowy wybieg okazał się poważnym błędem, bo już w 2022 roku 
skutkuje wzrostem kosztów oprocentowania o ponad 3 mln.zł, a co będzie dalej, wskutek 
galopującej inflacji i podwyżek stóp procentowych, nie wiadomo. Klub Radnych KO przestrzegał 
przed takim niebezpieczeństwie (patrz stanowisko Klubu Radnych KO przedstawione na Sesji 
22.07.2021r.) ale radni SMS-u byli wówczas głusi na nasze argumenty. Teraz, tylko w 2022 roku za 
samo oprocentowanie obligacji i kredytów zapłacimy bankom 5,94 mln.zł, zaś w latach 2023-2025, 
to będzie już ok. 8,5 mln.zł/rocznie dla banków (dane z 2.06.2022) i tak do 2035 roku. Jest bardzo 
wątpliwe, czy kolejne kadencje będą miały na to pieniądze. Na spłaty samego tylko oprocentowania 
kredytów i obligacji obu kadencji p.Rafała Piecha, będziemy musieli zapłacić bankom bagatela - 
tylko 65,7 mln.zł a kadencja nadal trwa. Ale w Raporcie za 2021 rok problematyka długów miasta 
została opisana w dwóch (2) linijkach tekstu (cytuję z Raportu):

■ Rozdział 4.2.4. Wierzytelności: Na dzień 31.12.2021 r. gmina posiadała wierzytelności w 
wysokości 107.783.019,34 zł. (strona 20 - ostatni i przedostatni wiersz od dołu strony).

7. W tej trudnej sytuacji dla Miasta i kolejnych kadencji samorządowych żądamy, by Raporcie za 
2022 roku opublikowany został pełny STAN ZADŁUŻENIA MIASTA, wraz z ujawnieniem 
wieloletniego harmonogramu spłacania rat i bankowych procentów, które musimy zapłacić 
wyprzedając majątek publiczny gminy, bo innych źródeł dochodów już nie posiadamy.

Konkludując, Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej stwierdza, że - naszym zdaniem - „egzaminu” z 
odpowiedzialnego kierowania Siemianowicami Śląskimi w 2021 roku p.Rafał Piech - Prezydent Miasta, 
nie zdał. Ale, co być może, p.Rafał Piech ma już inne priorytety. To się zdarza.

P.S. Stanowisko Klubu dołączamy do protokołu XLVI Sesji - 23. czerwca 2022 roku

Andrzej Gościniak 
Radny

Małgorzata Gościniak 
Radna

Karina Siwiec-Magielnicka 
Przewodnicząca Klubu Radnych

Koalicji Obywatelskiej

ZA ZGODNOŚĆ 
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28. 06. 2022
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Siemianowice Śląskie, 23.06.2022 r.

Oświadczenie Klubu Radnych

Prawa i Sprawiedliwości

ws. Udzielenia Wotum Zaufania i Absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie

Klub radnych Prawa i Sprawiedliwości zapoznał się z przedstawionym przez Prezydenta Miasta 
Siemianowice Śląskie raportem o stanie miasta za rok 2021, sprawozdaniem z wykonania 
budżetu miasta za rok 2021, a także z opiniami Regionalnej Obrachunkowej
o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu i pragnie wyrazić swoją opinię o stanie 
miasta i odpowiedzieć na kluczowe pytanie: czy jako radni powinniśmy udzielić Prezydentowi 
Miasta wotum zaufania i absolutorium?

Przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu miasta nie budzi formalnych zastrzeżeń - jest 
kompletne i rzetelnie przygotowane. Pod kątem merytorycznym realizacja budżetu miasta 
również stoi na wysokim poziomie, na co wskazuje poziom wydatków bieżących 
i majątkowych. Także poziom uzyskanych dochodów jest na zadowalającym poziomie. Stopień 
wydatkowania środków na poszczególnych inwestycjach nie budzi większych zastrzeżeń, 
a pojedyncze przypadku niewydatkowania środków wynikające z problemów z wykonawcami 
lub oszczędności stanowią naturalny element procesu inwestycyjnego.

Pozornie pożądanym z perspektywy finansowej, ale niepokojącym z perspektywy 
strategicznego zarządzania miastem zjawiskiem jest wykonanie w ponad 187% planu 
dotyczącego sprzedaży majątku. Wyjaśnienie w postaci przesunięcia transakcji w czasie nie 
zmienia faktu, że w Siemianowicach prowadzona jest polityka intensywnej i w naszym 
przekonaniu nieprzemyślanej, wyprzedaży majątku, wobec czego klub Prawa 
i Sprawiedliwości od dawna stanowczo protestuje.

Problem wyprzedaży majątku jest tylko jednym z problemów strategicznych, które wpływają 
na naszą ocenę pracy Pana Prezydenta i Zarządu Miasta. Ocenę tę zaczniemy jednak od rzeczy 
dobrych, a do takich niewątpliwie należy zaliczyć skuteczne pozyskiwanie środków 
z programów rządowych, dzięki którym nasze miasto może się szybciej rozwijać. Dzięki 
skutecznie przygotowanym wnioskom nasze miasto może liczyć na kolejne środki m.in. 
z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, czy programu Polski Ład, które dla miast takich 
jak Siemianowice są ważnym sposobem finansowania inwestycji.

Niestety obok skutecznej absorbcji środków rządowych musimy zestawić nieskuteczne 
i w naszej ocenie niewłaściwe zarządzanie mieniem miejskim, a także wątpliwe sprawowanie 
nadzoru właścicielskiego nad podmiotami miejskimi.
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Nieustanna wyprzedaż majątku i planowanie wyprzedaży na wiele lat do przodu w połączeniu 
z wątpliwą i niekonsekwentną polityką przestrzenna od lat niebezpieczne przybliża nas do 
momentu, w którym nie będziemy mieli już czego sprzedać, a polityka finansowa Pańskiej 
kadencji będzie ciążyć na następcach, którzy będą musieli spłacać długi, jednocześnie nie 
dysponując odpowiednimi terenami pod nowoczesne i wysokodochodowe inwestycje. 
Apogeum tej polityki było zawnioskowanie w zeszłym roku do rady miasta o zgodę na 
20 milionów złotych nowych obligacji w ciemno - bez jasno wyznaczonego celu oraz 
niekonsekwencja wobec terenów na Fazańcu.

Nasza lokalizacja jest naszą mocną stroną, a rozwój metropolii pokazuje, że będzie coraz 
mocniejszą - nie traćmy naszego najrzadszego dobra - ziemi zbyt pochopnie, bo tego zasobu 
nam nie przybędzie.

Również kwestii nadzoru właścicielskiego w kluczowej z punktu widzenia interesu 
mieszkańców miejskiej spółce to radni i mieszkańcy musieli wziąć sprawy w swoje ręce. To 
naciski radnych sprawiły, że powstał plan naprawczy, powołano okrągły stół i zabezpieczono 
w budżecie środki na dofinansowanie szpitala. To też radni i mieszkańcy protestowali, gdy 
okazało się, że szpital podawał wadliwe statystyki dotyczące jednego z największych zagrożeń 
jakie spadło na nasze miasto w ostatnich latach - COVID-19.

Panie Prezydencie - ten ostatni, dziś mam nadzieję miniony, covidowy, problem za sprawą 
Pana decyzji i Pana działań stał się potężnym obciążeniem dla naszego miasta. Pańska 
działalność polityczna oparta na promowaniu antynaukowych przekazów i przyzwoleniu na 
antysemicki marsz ulicami miasta na długie lata zapiszą się na czarnych kartach historii 
Siemianowic.

„Stolica antyszczepionkowców" - tak o nas od pewnego czasu mówią, bo woli Pan brylować 
wśród ludzi głoszących fake newsy niż brać udział w sesjach rady miasta sprawiają, że jako 
radni musimy tłumaczyć się nie tylko przed mieszkańcami Siemianowic, ale nierzadko przed 
całą Polską.

Po dokonaniu oceny Pańskiej działalności, klub radnych Prawa i Sprawiedliwości 
z proceduralnej konieczności udzieli Panu absolutorium, ponieważ budżet, niezależnie od jego 
zawartości i oceny merytorycznej został wykonany zgodnie ze sztuką. Nie otrzyma Pan jednak 
od nas wotum zaufania, ponieważ pozyskane środki rządowe to za mało, żeby ocena 
merytoryczna Pańskiej działalności była pozytywna.

Jednocześnie klub radnych Prawa i Sprawiedliwości pragnie podziękować wszystkim 
pracownikom urzędu miasta i podmiotów podległych, którzy wzorem lat poprzednich 
przyczynili się do skutecznego i efektywnego pozyskiwania i wydatkowania środków i życzymy 
sukcesów również w kolejnych latach, niezależnie od wadliwości polityki prowadzonej przez
Państwa przełożonych.
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Szanowni mieszkańcy miasta Siemianowice Śląskie, Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, 

Szanowni radni.

Dzisiaj rozliczmy się z realizacji polityk strategii programów i planów. Wystosowałem na początku 

ubiegłego roku list do każdego radnego z propozycją współpracy. Nikt nie podjął współpracy 

w formie zaproponowanej przeze mnie, niemal każdy zignorował tę propozycję. Zostałem jedynie 

zaproszony na spotkanie Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej. Spotkałem się również 

z Przewodniczącym Rady Miasta, lecz nie w temacie strategii i programów lecz odkrytego przeze 

mnie błędu w nowelizacji Statutu Miasta.

W ubiegłym roku wystosowałem dwie petycje dotyczące:

wprowadzenia Strategii Rozwoju Miasta zgodnie z obowiązującą ustawą oraz wprowadzenia planu 

oświetlenia miejsc publicznych i dróg w Mieście Siemianowice Śląskie.

W związku z nieprawdziwymi argumentami przy odrzuceniu mojej pierwszej petycji ponowiłem ją 

wykazując błędy.

Wszystkie petycje zostały formalnie uznane za bezzasadne, natomiast w sprawozdaniu 

Przewodniczącego Rady Miasta zostały określone: że zostały rozpatrzone w sposób wyjaśniający. 

Nim omówię strategię rozwoju miasta, chciałbym Panie Przewodniczący i Panie Prezydencie 

zwrócić uwagę na brak informacji na BIP o uroczystej sesji Rady Miasta w dniu 4 czerwca 2022 

roku. Na stronie internetowej Urzędu Miasta, próżno szukać informacje o tytule uroczysta sesja 

XLV (45). W jaki sposób realizuje się ustawowe prawo wstępu obywateli na obrady władzy 

publicznej i realizuje się statutowy zapis podania informacji o zwołaniu sesji do publicznej 

wiadomości?

Wracając do nieszczęsnej strategii rozwoju miasta, to jest ona wadliwym, nielogicznym 

dokumentem, którego nie da się realizować. Wieloznaczność słów które tworzą zdania sprawiają, 

że nie można z tych zdań wyciągnąć konkretnych informacji. Ten modernistyczny styl miał 

sprawiać wrażenie naukowości tworzącej go grupy osób. Na stronie 33 dokumentu znajduje się 

tabela nr 5 podpisana jako kluczowe lub podstawowe wskaźniki monitorowania lub ewaluacji. 

W Raporcie Pana Prezydenta opisując strategię napisano, że analizie poddano wskaźniki w ramach 

trzech prioiytetów rozwoju wskazanych w strategii. Nie sprawdzono oczywiście czy długość życia 

mieszkańców się zwiększyła, czy wzrosła ilość firm lub terenów zielonych (co wynika z tabeli nr 

5). Zamiast tego strategicznymi działaniami miasta jest dokonanie 12 kontroli firm odpadowych, 

wybudowanie 16 łazienek oraz wyremontowanie 54 mieszkań, zrealizowanie 3 szkoleń dla 

przedsiębiorców, sprzedanie wszystkich z możliwych działek pod inwestycje, policzenie osób 

korzystających z infrastruktury rekreacyjno-sportowej miasta w ilości 150 tysięcy.

Kolejnym projektem opisanym w raporcie jest „Oświetlenie uliczne”. Umieszczenie tego punktu 
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w raporcie wynika z Art. 18 ust 1 pkt 2. ustawy prawo energetyczne który nakłada na gminę 

obowiązek planowania oświetlenia znajdujących się na terenie gminy miejsc publicznych dróg 

gminnych, powiatowych i wojewódzkich. Radni w uzasadnieniu odrzucenia mojej petycji 

w sprawie wprowadzenia planu oświetlenia miejsc publicznych i dróg w mieście Siemianowice 

Śląskie, posługują się stanowiskiem Pomorskiej Grupy Konsultingowej S.A. twierdzącej że 

przepisy ustawy nie nakazują opracowania dokumentu zawierającego plan oświetlenia miejsc 

publicznych i dróg, a jedynie wskazują iż planowanie oświetlenia znajdującego się na terenie 

gminy, należy do zadań własnych gminy. Plan nie powstał. Dostałem informację na mój wniosek, 

że plan opisany jest w kolejnych budżetach miasta. Oczywiście budżetowanie jest odpowiedzią na 

inny, kolejny punkt w/w artykułu który nakłada na gminę obowiązek finansowania oświetlenia 

znajdujących się na terenie gminy ulic, placów itd. Brak planu miał i ma dla miasta katastrofalne 

znaczenie.

W związku z nieprawidłowościami przy oświetleniu miejskim, złożyłem w połowie marca 2018 

roku do Prokuratury Rejonowej w Siemianowicach Śląskich doniesienie o możliwości popełnienia 

przestępstwa. Sprawa po półtoraroczym rozpatrywaniu została umorzona, czyli przestępstwa nie 

stwierdzono. Jednak uzasadnienie umorzenia nie było publicznie dostępne. Gdy przypadkiem je 

otrzymałem i wystąpiłem o zgodę na publikację w intemecie, Prokuratura Rejonowa mi odmówiła. 

Sprawę rozstrzygnęła Kancelaria Prezesa Rady Ministrów działając w imieniu Ministra Cyfryzacji, 

stwierdzając że odmowa nie ma podstaw prawnych. Obecnie posiadam wszystkie niezbędne 

dokumenty by udostępnić je mieszkańcom, co w niedługim czasie sukcesywnie będę czynił.

Do tej pory robiłem wszystko co w mojej mocy żeby pomóc naprawić błędy popełnione przez 

urzędników przy projektowaniu uchwał i radnych przy ich uchwalaniu. Czas zmienić taktykę. 

Obecnie publicznie będę wykazywał skutki działań i zaniechań działania radnych i urzędników. 

Zgromadziłem dziesiątki dokumentów pokazujących mechanizmy niemocy, ignorancji, głupoty, lub 

zwykłego zbywania problemów.

Każdy kto będzie chętny zobaczyć opisane słabości z pierwszej ręki będzie musiał wejść na moją 

stronę metanojasiemianowic.pl To utrudnienie że nie korzystam z tłitera i fejsbuka , bo nie jest 

moim celem szukać rozgłosu. Kto chce ten znajdzie, a opisane czyny i opublikowane dokumenty 

pozostaną w intemecie na zawsze.

Miasto Siemianowice Śląskie potrzebuje mieć u steru ludzi mądrych, uczciwych, pracowitych, 

zaangażowanych. Nie wystarczy jedna bądź kilka osób by pociągnąć miasto do przodu. 

Potrzebujemy mieć zwłaszcza dobrych radnych, kontrolujących prezydenta i uchwalających mądre

i realne programy. Dlaczego obecnie Radni nie są w stanie zauważyć popełnionych przez siebie

i swoich kolegów błędów? Do tej pory nikt nie rozliczał radnych z ich obowiązków, więc oni po

części nie są świadomi ich istnienia. 28. 06. 2022
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Nie jestem wrogiem żadnego człowieka, ale jestem zdecydowany przeciwnikiem ludzkiej głupoty. 

Wszyscy popełniamy błędy i błądzić jest rzeczą ludzką. Głupota to trwanie w błędach i ich obrona. 

W związku z tym, że moje dotychczasowe działania nastawione na współpracę z Radnymi zostały 

zignorowane, jestem zmuszony na forum publicznie dostępnym wykazywać błędy Rady 

w ogólności jak i dokonania poszczególnych Radnych. Radni prowadzą działalność publiczną 

bogato udokumentowaną, w wystąpieniach, protokołach, głosowaniach i materiałach wideo z sesji. 

Nie zamierzam żadnego Radnego pozbawić szansy na reelekcję poprzez wytykanie jego zaniedbań. 

Nie wiem czy nawet bogate opisanie działalności poszczególnych Radnych może wpłynąć na 

decyzje wyborców. Mam inne, ważniejsze cele, zamierzam, zdarzenia, w których występowały 

jakieś potknięcia lub błędy wykorzystać by nauczyć ludzi (czyli mieszkańców naszego miasta) 

myśleć analitycznie. Może, tłumacząc zadania i możliwości zachęcę część mieszkańców by 

zechciała zostać Radnymi?

Robert Braksator



Załącznik do wniosku
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich 
o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta za 2021 rok 
przyjęty na posiedzeniu w dniu 8 czerwca 2022 roku

OPINIA

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich 
o wykonaniu budżetu Miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok

Komisja Rewizyjna Rady Miasta Siemianowic Śląskich rozpatrywała na posiedzeniach w dniach 

20 kwietnia br., 18 maja br., i 8 czerwca br., sprawozdanie Prezydenta Miasta Siemianowice Śląskie 

z wykonania budżetu miasta za 2021 r. wraz z pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o tym sprawozdaniu, sprawozdanie finansowe oraz informację o stanie mienia komunalnego.

Komisja zapoznała się z wykazem dokumentów pokontrolnych z przeprowadzonych audytów 

kontroli zewnętrznych i wewnętrznych w Urzędzie Miasta za rok 2021 oraz sprawozdaniem 

z realizacji Zarządzeń Prezydenta Miasta za rok 2021 i sprawozdaniem z realizacji Uchwał Rady 

Miasta za 2021 rok.

Komisja ponadto w trakcie roku budżetowego przeprowadziła: kontrolę wydatkowanych środków 

na remonty budynków będących w zarządzie przymusowym oraz odzyskanych budynków 

mieszkalnych z przymusowego zarządu i ilość budynków mieszkalnych przywróconych prywatnym 

właścicielom, kontrolę realizacji zadań i wydatkowania środków z budżetu przez Siemianowickie 

Centrum Kultury, kontrolę poprawności funkcjonowania Szkoły Podstawowej oraz Liceum 

Ogólnokształcącego Stowarzyszenia Rodzin Katolickich Archidiecezji Katolickiej, kontrolę 

z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2021 roku ze szczególnym uwzględnieniem wolnych 

środków budżetowych, kontrolę poprawności funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy.

Komisja stwierdziła, co następuje:

1. Budżet Miasta na 2021 rok uchwalony został uchwałą Nr 276/2020 Rady Miasta Siemianowice 

Śląskie z dnia 17 grudnia 2020 roku.

2. Uchwalony przez Radę Miasta budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku, przewidywał 

realizację dochodów w kwocie 461 952 119, 47 zł. Dochody wykonano w kwocie 

469 150 459, 09 zł, co stanowi 101,6 % planu.r Biura Rady/Miasta
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3. Dochody własne (podatki, opłaty i dochody z majątku, udziały we wpływach z podatku 

dochodowego budżetu państwa) zaplanowano na kwotę 206 703 720,23 zł, wykonano w kwocie 

210 416 676,23 zł, co stanowi 101,8% planu.

4. Dochody majątkowe pochodzące ze sprzedaży mienia, przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności, sprzedaży składników majątkowych na plan 13 720 340,00 zł 

wyniosły 25 689 146,18 zł tj. 187,2% planu.

5. Uchwalony przez Radę Miasta plan wydatków budżetowych, po zmianach dokonanych w ciągu 

roku, przewidywał kwotę 495 103 103,58 zł. Wydatki zrealizowano w kwocie 458 672 978,24 zł, co 

stanowi 92,6% planu.

6. Na realizację wydatków majątkowych zaplanowano w budżecie Miasta kwotę 66 743 581,72 zł, 

zaś wydatkowano 50 330 939,02 zł, co stanowi 75,4% planu.

7. Na plan wydatków bieżących w wysokości 428 359 521,86 zł, zrealizowano wydatki w kwocie 

408 342 039,22 zł, co stanowi 95,3% planu. Z powyższej kwoty 37,8% stanowiły wynagrodzenia 

i składki od nich naliczane (154 474 470,48 zł), 6,5% dotacje (26 496 011,87 zł), 1,3% wydatki na 

realizację programów unijnych (5 128 270,25 zł), 0,4% na obsługę długu (1 599 763,41 zł).

8. Rok 2021 zamknął się nadwyżką budżetową w kwocie 10 477 480,85 zł.

9. Nadwyżka operacyjna wyniosła 7 409 090,46 zł.

10. W roku sprawozdawczym spłacono raty kredytów zaciągniętych w Banku Spółdzielczym 

w Będzinie w kwocie 2 200 000,00 zł, Krakowskim Banku Spółdzielczym w kwocie 

10 000 000,00 zł oraz PKO Bank Polski SA w kwocie 26 000 000,00 zł.

11. W dniu 13 września 2021 roku podpisano umowę z Bankiem Gospodarstwa Krajowego na 

emisję obligacji w wysokości 56 000 000,00 zł. W roku 2021 wyemitowano obligacje w dwóch 

transzach - pierwsza transza 36 000 000,00 zł (spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań) 

wpłynęła 13 października, zaś druga 10 000 000,00 zł wpłynęła 21 grudnia 2021 roku.

W roku 2022 zaplanowano zgodnie z umową wyemitować obligacje na kwotę 10 000 000,00 zł.
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12. Zadłużenie Miasta na dzień 31 grudnia 2021 roku z tytułu wyemitowanych obligacji 

i zaciągniętych kredytów wynosiło 107 200 000,00 zł.

13. Wskaźnik poziomu długu w okresie sprawozdawczym wyniósł 22,85%, wskaźnik obsługi długu 

w tym samym okresie ukształtował się na poziomie 0,34%.

14. Prezydent Miasta realizując zadania związane z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą 

celowości, legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi.

28. 06. 2022

ZGODNOŚĆ 
Z ORYGINAŁEM



Uzasadnienie

Komisja Rewizyjna przystępując do pracy nad oceną wykonania budżetu na rok 2021 

i sformułowaniem swej opinii w tej sprawie, zapoznała się z dostarczonymi w trybie ustawy 

o finansach publicznych następującymi materiałami:

1. Sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta za 2021 rok wraz z załącznikami oraz informacją 

o stanie mienia komunalnego.

2. Sprawozdaniem z wykonania planów finansowych samodzielnych publicznych zakładów opieki 

zdrowotnej za 2021 rok: Samodzielnego Publicznego Zespołu Lecznictwa Psychiatrycznego, 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Terapii Uzależnień i Współuzależnienia.

3. Sprawozdaniem z wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za 2021 

rok: Muzeum Miejskiego, Miejskiej Biblioteki Publicznej oraz Siemianowickiego Centrum Kultury.

4. Sprawozdaniem finansowym Miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok.

5. Uchwałą Nr 4200/IV/75/2022 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Katowicach z dnia 29 kwietnia 2022 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta 

Miasta Siemianowice Śląskie sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 rok wraz z informacją 

o stanie mienia komunalnego.

6. Wykazem dokumentów pokontrolnych z przeprowadzonych audytów kontroli zewnętrznych 

i wewnętrznych w Urzędzie Miasta za rok 2021.

7. Sprawozdaniem z realizacji zarządzeń Prezydenta Miasta za 2021 rok.

8. Sprawozdaniem z realizacji uchwał Rady Miasta za 2021 rok.

Ponadto Komisja w trakcie roku budżetowego przeprowadziła: kontrolę wydatkowanych środków 

na remonty budynków będących w zarządzie przymusowym oraz odzyskanych budynków 

mieszkalnych z przymusowego zarządu i ilość budynków mieszkalnych przywróconych prywatnym 

właścicielom, kontrolę realizacji zadań i wydatkowania środków z budżetu przez Siemianowickie 

Centrum Kultury, kontrolę poprawności funkcjonowania Szkoły Podstawowej oraz/Liceum
Biura R»WFasia

ZA ZGODNOŚĆ
28. 06. 2022 Z ORYGINAŁEM Danuta/kuelarska



Ogólnokształcącego Stowarzyszenia Rodzin Katolickich Archidiecezji Katolickiej, kontrolę 

z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2021 roku ze szczególnym uwzględnieniem wolnych 

środków budżetowych, kontrolę poprawności funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy.

Komisja Rewizyjna zapoznała się z wyjaśnieniami dotyczącymi realizacji budżetu, których 

udzieliła z upoważnienia Prezydenta Miasta w temacie sprawozdania z wykonania budżetu za 2021 

rok - Skarbnik Miasta.

Uwzględniając sprawozdanie oraz uzyskane w trakcie prac szczegółowe wyjaśnienia i informacje, 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poddał pod głosowanie tekst opinii wraz z uzasadnieniem.

W konkluzji prac Komisji Rewizyjnej nad przedłożonym przez Prezydenta Miasta sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Miasta za rok 2021 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 

sprawozdaniem finansowym, przeprowadzonej analizie wyżej wymienionych materiałów oraz 

złożonych wyjaśnień Komisja Rewizyjna wyraża pozytywną opinię o wykonaniu budżetu 

Miasta za 2021 rok i postanowiła wystąpić do Rady Miasta z wnioskiem o udzielenie 

absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok.

Komisji Rewizyjnej

Marcin Janota

Członkowie Komisji Rewizyjnej:

Marek Urbańczyk

Aleksandra Krążek

Andrzej Gościniak ................................................ Za ZGODNOŚĆ
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WNIOSEK
KOMISJI REWIZYJNEJ RADY MIASTA SIEMIANOWIC ŚLĄSKICH 

O UDZIELENIE ABSOLUTORIUM PREZYDENTOWI MIASTA ZA 2021 ROK, 
przyjęty na posiedzeniu w dniu 8 czerwca 2022 roku

Po zapoznaniu się i rozpatrzeniu:
- sprawozdania finansowego Miasta za 2021 rok,
- sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2021 rok wraz z pozytywną opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach o tym sprawozdaniu,
- informacji o stanie mienia komunalnego
oraz przeprowadzonych kontroli w trakcie roku budżetowego: kontrolę wydatkowanych środków na 
remonty budynków będących w zarządzie przymusowym oraz odzyskanych budynków 
mieszkalnych z przymusowego zarządu i ilość budynków mieszkalnych przywróconych prywatnym 
właścicielom, kontrolę realizacji zadań i wydatkowania środków z budżetu przez Siemianowickie 
Centrum Kultury, kontrolę poprawności funkcjonowania Szkoły Podstawowej oraz Liceum 
Ogólnokształcącego Stowarzyszenia Rodzin Katolickich Archidiecezji Katolickiej, kontrolę 
z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2021 roku ze szczególnym uwzględnieniem wolnych 
środków budżetowych, kontrolę poprawności funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy

Komisja Rewizyjna pozytywnie oceniła wykonanie budżetu.
Opinia Komisji o wykonaniu budżetu stanowi załącznik do niniejszego wniosku.

Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie - Panu 
Rafałowi Piechowi - absolutorium za 2021 rok.

Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym następującym stosunkiem głosów: 
za - 3, przeciw - 0, wstrzymało się - 0.
1 osoba zgłosiła zdanie odrębne.

Komisja Rewizyjna upoważnia Przewodniczącego do skierowania do Rady Miasta i Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Katowicach opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich, 
dotyczącej wykonania budżetu Miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok wraz z uzasadnieniem 
oraz wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich o udzielenie absolutorium 
Prezydentowi Miasta, przyjętym na posiedzeniu w dniu 8 czerwca 2022 roku.
Wyniki głosowania: za - 3, przeciw - 0, wstrzymało się - 0.
1 osoba nie brała udziału w głosowaniu.

Marcin Janota
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Członkowie Komisji Rewizyjnej:

Marek Urbańczyk

Aleksandra Krążek

Andrzej Gościniak .................................................

28. 06, 20?Zn a c z ± i. n i k 
Biura Ranv Miasta
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Elektronicznie podpsany przez

Krzysztof Aleksander Róg

drwa 29 kwietnia 2022 r

Uchwała Nr 4200/IV/75/2022

IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej

w Katowicach

z dnia 29 kwietnia 2022 r.

w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Siemianowice Śląskie sprawozdaniu 
z wykonania budżetu za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego

Na podstawie art. 13 pkt 5, art. 19 ust. 2 i art. 20 ust.l ustawy z dnia 7 października 1992 r. o 
regionalnych izbach obrachunkowych (t. j. Dz. U. z 2019 r. poz. 2137 z późn. zm.) IV Skład 
Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach uchwala, co następuje:

§1-

Wydaje się pozytywną opinię o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Siemianowice 
Śląskie sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego.

§2.

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Uzasadnienie :

IV Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach dokonał analizy 
przedstawionego zarządzeniem nr 2842/2022 Prezydenta Miasta Siemianowice Śląskie z dnia 31 
marca 2022 r. sprawozdania rocznego z wykonania budżetu miasta za 2021 rok oraz informacji 
o stanie mienia komunalnego i stwierdził, co następuje:

Sprawozdanie z wykonania budżetu jest kompletne - obejmuje informacje wymienione 
w art. 269 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 305 z 
późn. zm.), tj.: 
a) wykonane dochody i wydatki w szczegółowości uchwalonego budżetu, 
b) zmiany w planie wydatków na realizację programów finansowanych przy udziale środków' 

unijnych i innych zagranicznych nie podlegających zwrotowi, dokonane w ciągu roku,
c) stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich. • ZGODNOŚĆ

2 ORYGINAŁEM
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Dane w sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 rok są zgodne z danymi wykazanymi 
w sprawozdaniach budżetowych.

Wykonanie budżetu miasta za 2021 r. wyniosło:
- dochody ogółem: 469.150.459,09 zł, tj. 101,6 % planu po zmianach, 
- wydatki ogółem: 458.672.978,24 zł, tj. 92,6 % planu po zmianach.
Rok budżetowy zakończony został nadwyżką w' wysokości 10.477.480,85 zł, przy zaplanowanym 
deficycie w wysokości - 33.150.984,11 zł.

Dochody bieżące (415.751.129,68 zł) są wyższe od wydatków' bieżących (408.342.039,22 zł), 
tym samym został spełniony wymóg określony w art. 242 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 
o finansach publicznych.

Dług na koniec 2021 roku wyniósł 107.200.000 zł, co stanowi 22,84 % wykonanych 
dochodów' w roku ubiegłym. Na dzień 31.12.2021 r. miasto wykazuje zobowiązania wymagalne w 
wysokości 143.753,10 zł. Z wyjaśnień jednostki wynika, że zobowiązania te wynikają z 
niezwróconych w terminie zabezpieczeń należytego wy konania umów, a przyczyną takiego stanu 
była głównie reorganizacja jednej z komórek urzędu i przeniesienie zadań do innej komórki oraz 
brak podziału zadań i odpowiedzialności za zadania zakończone. Skład Orzekający zwraca uwagę na 
niedopuszczanie do powstawania zobowiązań wymagalnych.

Należności wymagalne wyniosły 78.777.103,46 zł, co stanowi 16,8 % wykonanych 
dochodów'. Skład Orzekający wskazuje na konieczność podjęcia niezbędnych działań w celu zwiększenia 
efektywnego ich dochodzenia.

Po uwzględnieniu danych z wykonania za 2021 r. relacja określona w art. 243 ustawy' o 
finansach publicznych ulega poprawie w porównaniu do pierwotnych założeń opartych na planie za 
3 kw. roku ubiegłego.

Sprawozdanie zawiera również inne dane liczbowe i szczegółowe informacje, które obrazują 
wykonanie budżetu w 2021 roku pod względem finansowym i rzeczowym. W sprawozdaniu zawarto 
również informacje wynikające z art. 6r ust. 2e ustawy' o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach (t. j. Dz. U. z 2021 poz. 888 z późn. zm.).

Przedłożona informacja o stanie mienia komunalnego zawiera informacje, o których mowa w 
art. 267 ust. 1 pkt 3) ustawy o finansach publicznych.

Biorąc pod uwagę dokonane ustalenia -przedłożone sprawozdanie zaopiniowano jak 
w sentencji.

Od niniejszej uchwały przysługuje odwołanie do pełnego składu Kolegium Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Katowicach, w' terminie 14 dni od daty jej doręczenia.

28. 06. 2022

ZA ZGODNOŚĆ
Z ORYGINAŁEM
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Przewodniczący IV Składu Orzekającego

Krzysztof Róg

28. 06. 2022
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Elektronicznie podpisany przez

Krzysztof Aleksander Róg 

dma 10 czerwca 2022 r.

Uchwała Nr 4200/1V/103/2022

IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej

w' Katowicach
rwwyflowsny w ciulu Ob. W/i

z dnia 10 czerwca 2022 r. wainyCucwiłr.yftfth I wjiyTUJTJT

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich

Na podstawie art. 13 pkt 8, art. 19 ust. 2 i art. 20 ust.l ustawy z dnia 7 października 1992 r. 
o regionalnych izbach obrachunkowych (t. j. Dz. U. z 2019 r. poz. 2137 z późn. zm.)IV Skład 
Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach uchwala, co następuje:

§1.

Wydaje się pozytywną opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic 
Śląskich o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta za 2021 rok.

§2.

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Uzasadnienie ;
IV Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach po zapoznaniu się 

z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia 
8 czerwca 2022 r. o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta za 2021 r. stwierdza, co następuje:

Jak wynika z wniosku, Komisja Rewizyjna przed wystąpieniem z wnioskiem o udzielenie 
absolutorium Prezydentowi Miasta rozpatrzyła sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania 
budżetu miasta za 2021 rok wraz z pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Katowicach o tym sprawozdaniu, informację o stanie mienia komunalnego za 2021 rok. Komisja 
Rewizyjna przeanalizowała także wyniki przeprowadzonych kontroli.

Wniosek o udzielenie absolutorium Komisja Rewizyjna przyjęła w głosowaniu jawnym: 3 
głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymującym się” przy 4 -osobowym składzie Komisji Rewizyjnej.

IV Skład Orzekający stwierdza, że został wyczerpany tryb określony w art. 270 ust. 2 ustawy 
z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (t. j. Dz. U. z 2021 r., poz. 305 z późn. zm.).

Biorąc pod uwagę powyższe, wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich 
o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta za 2021 rok, zaopiniowano jak w sentencji uchwały.

28. 06. 2022 
2A ZGODNOŚĆ 

Z ORYGINAŁEM
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Od niniejszej uchwały Radzie Miasta Siemianowic Śląskich przysługuje odwołanie do 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach, w terminie 14 dni od daty jej 
doręczenia.

Przewodniczący IV Składu Orzekającego

Krzysztof Róg

n. 05, 2027

JA ZGODNOŚĆ



Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado
STANOWISKO

Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok, 
sprawozdania z wykonania budżetu miasta Siemianowice Śląskie oraz udzielenia 
absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok

Szczegółowo i wnikliwie zapoznaliśmy się z ww. projektami uchwał a także 
wzięliśmy pod uwagę w swym Stanowisku, wniosek Komisji Rewizyjnej oraz 
opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w przedmiotowej 
sprawie.

Dokonując analizy realizacji dochodów i wydatków zwracamy uwagę na 
następujące istotne zagadnienia, takie jak:
- stan zadłużenia miasta
- niska ściągalność należności przy wzrastającym stanie zadłużenia 
czynszowego
- wyprzedaż mienia komunalnego
- zła kondycja finansowa Szpitala Miejskiego Sp. z o.o.
- niedoszacowanie wydatków w prywatnych jednostkach oświatowych,

- zadłużenie miasta to obecnie główny problem, na spłatę zaciągniętych kredytów 
zaplanowaliśmy kwotę zaledwie 2 min 200 tys. zł. Doszły nowe długi z tytułu 
emisji obligacji na kwotę 56 min zł, z pomocą których spłaciliśmy 36 min zł 
wcześniej pobranych kredytów jednak tym samym wydłużyliśmy spłatę z 2028 r. 
do 2035 r. Kredyt znacznie zwiększył nasze zobowiązania w przyszłości. 
Niepokój budzi to, że gmina by spłacić zaciągnięte kredyty musi wyprzedawać 
majątek na kwotę minimum 10 min złotych corocznie przez całe 10 lat. Łączna 
kwota długu na koniec roku 2021 wyniosła 107 min 200 tys. zł, w tym 76 min 
900 tys. zł z tytułu wyemitowanych obligacji i 30 min 300 tys. zł z tytułu 
kredytów. Zamieniliśmy, jak przekonywano „drogi” kredyt na obligacje, które 
miały być tańsze, ale nie są - choćby z uwagi na stopę wibor, która w ostatnim 
okresie mocno wzrosła obecnie do 6%. Pamiętać przy tym musimy, że koszty 
obsługi zaciągniętych długów, według stanu na dzisiaj do 2035 roku wynoszą 65 
min 700 tys. zł.

- należności wymagalne Miasta wzrosły z 75 ml zł w 2020 r. do 78 min 777 tys. 
zł. w 2021 r., dlatego kolejny raz Regionalna izba Obrachunkowa wskazała na 
konieczność zwiększenia skuteczności podejmowanych przez Miasto czynności 
w zakresie ściągania należności. W skład tych należności wchodzą zadłużenia



czynszowe które wynoszą 34 min 912 tys. zł dla porównania z 2020 r. wzrosły 
o 1 min 900 tys. zł, zaś zaległości z tytułu podatku od nieruchomości wynoszą 20 
min 503 tys. zł,

- w tempie błyskawicznym wyprzedajemy się z posiadanego mienia 
komunalnego, tę pozycję w budżecie zrealizowaliśmy aż w 187,2%, tj. na kwotę 
ponad 25mln 600 tys. zł. Dla porównania w zeszłym roku było to tylko 11 min 
700 tys. zł. Jest to sytuacja wysoce niebezpieczna, gdyż gmina wyzbywa się 
majątku na wielką skalę a nie pozyskuje większej ilości środków finansowych 
z zewnątrz. Poziom pozyskania środków unijnych to około 4% dochodów 
ogółem,

- z faktyczną sytuacją Szpitala Miejskiego Sp. z o.o. zapoznaliśmy się na Sesji 
Rady Miasta w dniu 27.05.2020 r., że jest zła i stale się pogarsza. W 2020 roku 
Miasto wspomogło szpital kwotą zaledwie 4 min 920 tys. zł przy wyniku 
ujemnym 8 min 500 tys. zł w 2021 r kwotą 4 min 800 tys. zł przy wyniku 
ujemnym 13 min zł. Jakie działania podjęło Walne Zgromadzenie, czyli 
Prezydent Miasta oraz Rada Nadzorcza, aby Szpital zachował płynność 
finansową i aby nie dopuścić do zaprzestania leczenia pacjentów. Szpital to nasze 
dobro, świadczy pomoc i dba o zdrowie naszych mieszkańców jego kondycja jest 
dla nas szczególnie ważna, dlatego wnioskowaliśmy o 5 min na 2022 r. 
i będziemy wnioskować o dalsze środki na kolejne lata,
- świadomie i celowo niedoszacowane zostały wydatki na prywatne jednostki 
oświatowe, co spowodowało konieczność dofinansowania tych jednostek 
w takcie trwania roku budżetowego. Niedoszacowanie łącznie oświaty wyniosło 
19 min. 700 tys. zł.

Składamy podziękowania wszystkim Osobom, które przyczyniły się do realizacji 
budżetu w 2021 r., Pani Skarbnik Dyrektorom, Naczelnikom i Kierownikom 
urzędu i jednostek podległych za realizację zadań.

Szczególne podziękowania składamy Urzędniczkom i Urzędnikom za ogromny 
wkład pracy przy realizacji zadań budżetowych i pracy urzędu.

Małgorzata Gościniak

Karina Siwiec-Magielnicka

Andrzej Gościniak

ZGODNOŚĆ 
Z ORYGINAŁEM

28. 06. 2022



Panie Przewodniczący
Panie Prezydencie 
Wysoka Rado 
Szanowni Państwo

Stanowisko Klubu Radnych SMS

Stanowisko Klubu Radnych SMS w sprawie przyjęcia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu a także udzielenia 
absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok.
W imieniu Klubu Radnych SMS pragnę poinformować, że klub nasz szanujący 
porządek prawny w tym pozytywna opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o 
przedłożeniu przez Prezydenta Miasta Siemianowice Śląskie sprawozdania z 
wykonania budżetu za 2021 rok nie wnosi żadnych negatywnych uwag co do 
rzetelności wymienionych wcześniej dokumentów.
Radni klubu wnikliwie zapoznali się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta 
za 2021 rok.

Budżet miasta na rok 2022 został przyjęty podczas sesji Rady Miasta 16 
grudnia 2021 roku. Sesja ta pokazała, że w Siemianowicach Śląskich wypracowano 
już dojrzały poziom demokratycznej dyskusji pomiędzy różnymi ideologicznie 
ugrupowaniami. Dzięki temu, bez względu na przynależności partyjne czy też 
działania z ramienia lokalnych stowarzyszeń, w sprawach kluczowych dla miasta, 
Radni popierają propozycje zawarte w projekcie budżetu. Taka postawa z kolei daje 
nam mandat do uznawania naszej gminy w regionie, jako miasta stabilnego 
politycznie, przewidywalnego w swoich długofalowych planach nastawionych na 
inwestycje i innowacje.
Podczas sesji budżetowej 16 grudnia 2021 roku przyjęło projekt budżetu miasta na 
2022 rok oraz wieloletnią prognozę finansową na lata 2022-2035.

Niewątpliwie jednak ważna pozostaje kwestia celowości poszczególnych wydatków i 
zapewnienia ich finansowania poprzez odpowiednie dochody do budżetu miasta, 
które ukształtowały się na poziomie 101,6% planu i wyniosły 469 150 459 zł.
Warte podkreślenia jest tu wykonanie dochodów majątkowych, które wyniosły 
187,2% planu. Łącznie jest to kwota w wysokości 25 689 146 zł.

Mimo wielu przeciwwskazań i niedogodności związanych z sytuacją w Polsce, 
Europie oraz na Świecie kolejny rok kadencji można nadal z pewnym przekonaniem 
nazwać rokiem zmian w naszym mieście, kolejne inwestycje zostały oddane do 
użytku natomiast spowolnienie gospodarcze, które rozpoczęło się w 2021 roku 
sprawiło, że jest ich coraz mniej.

Wszystkich inwestycji zrealizowanych w 2021 roku nie sposób jest wymienić 
natomiast można jednoznacznie stwierdzić, że były one potrzebne i oczekiwane przez 
mieszkańców Siemianowic Śląskich.
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W tym miejscu wierzymy, iż kolejne wnioski Radnych oraz mieszkańców zgłoszone 
Prezydentowi już są analizowane i w najbliższej przyszłości zostaną zrealizowane.

Kolejne lata w samorządach nie przedstawiają się pozytywnie, sytuacja ekonomiczna 
sprawia coraz większe problemy w naszym kraju, w Europie oraz na Ś wiecie. Ma to 
przełożenie także na samorządy w Polsce, które z roku na rok borykają się z 
większymi problemami, nie tylko ekonomicznymi.
Nawiązując do powyższego pragniemy zaapelować do decydentów przyszłości 
samorządów w Polsce o wnikliwą analizę podejmowanych działań w najbliższych 
latach oraz wpieraniem tego poziomu administracji publicznej.

Z tego miejsca chciałbym podziękować w imieniu Klubu Radnych SMS 
wszystkim urzędnikom, którzy wspomagają realizację sugestii dotyczących 
funkcjonowania naszego miasta, zgłaszanych przez mieszkańców oraz Radnych..

Radni Klubu Radnych SMS dbający o interes miasta popierają wniosek komisji 
rewizyjnej i zagłosują pozytywnie za uchwałą w sprawie przyjęcia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu a także za udzieleniem 
absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie za 2021 rok.

Dziękuję bardzo.

28, 06. 2022
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